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Zapis s seminarja za novoizvoljene odbornike

Pravočasno odkrivati in reševati 
družbene in gospodarske konflikte

Predsedstvo občinske skupščine Ljubljana Moste-Polje je nedavno tega organiziralo v 
Grobljah pri Domžalah enodnevni seminar za novoizvoljene odbornike obeh zborov občinske 
skupščine. Na seminarju so podrobno obravnavali naslednja področja dela: položaj, vloga in 
naloge odbornika v občinski skupščini, krajevni skupnosti in med volivci: sestav in mehanizem 
delovanja občinske skupščine, funkcija obeh zborov, svetov, komisij, občinske uprave; poslovnik 
in statut občine; položaj občine kot temeljne družbenopolitične skupnosti s poudarkom na ko
munalni ureditvi Ljubljane; ter končno o nekaterih poglavitnih 'izhodiščih letošnjega družbe
nega načrta in proračuna občine, še posebej ogibanju gospodarstva na območju občine.

(Nadaljevanje na 2. strani)

Novoizvoljeni odborniki pozorno spremljajo potek seminarja v Grobljah. Več o tem berite na 
2. strani

Počutili smo se kot doma

Ju vendac se fe 
fnemakniCa na Bolfe

Sindikalna podružnica ob
činske skupščine Moste-Po- 
Ue je v sodelovanju z upravo 
počitniške skupnosti Ljublja- 
na-Moste priredila za svoje 
delavce štiridnevni izlet. Po
tovali smo z modernim SAP- 
ovim avtobusom prek Varaž
dina, Čakovca, Budimpešte 
na Slovaško do mesta Hu- 
mnne, kjer smo med potjo

obiskali slovito tovarno yulon- 
skih vlaken Chemlon, s kate
ro organizira počitniška skup
nost Ljubljana-Moste vsako
letno menjavo turistov.

Vodstvo tovarne je Mešča
nom pripravilo prisrčen spre
jem in s tem ponovno izrazi
lo globoko hvaležnost za vso 
pozornost in pomoč, ki so bili 
njihovi delavci deležni pri

nas, ko jih je lanskoletna 
okupacija njihove domovine 
zatekla na oddihu v Crikve- 
nici. Ob tej priložnosti smo 
si ogledali tovarno, domačini 
pa so nas podrobno seznanili 
z življenjem in delom v tem 
velikem in modernem pod
jetju, ki zaposluje nad 5000 
delavcev. Ob slovesu so si go
stitelji in gostje izmenjali tu
di darila. Omeniti velja še, 
da so nas zastopniki tovarne 
Chemlon spremljali na vsej 
nad 1000 km dolgi poti po 
Slovaški ter nam tudi s tem 
izkazali veliko naklonjenost in 
pozornost.

Iz Humenne smo se prek 
Bratislave, Dunaja, Gradca in 
Maribora po štiridnevni na
porni vožnji vrnili v Ljublja
no.

Svet krajevne skupnosti Bi
zovik je sredi aprila izvedel 
referendum o uvedbi krajev
nega samoprispevka. Od skup
nega števila 593 vpisanih vo
livcev jih je volilo 556 ali 
93,7 %', za samoprispevek je 
glasovalo 346 volivcev, 175 pa 
jih je bilo proti.

Samoprispevek uvajajo v 
Bizoviku za obdobje -treh let 
(1969, 1970 in 1971), enoletna 
vsota na volivca pa znaša 120

Spoštovani bralci!
Zadnje čase ste lahko 

opazili, da se na straneh 
Naše skupnosti pojavlja 
vse več prispevkov iz ob
robnih predelov občine. 
Te drobne vesti so pred
vsem dobrodošle zavoljo 
tega, ker sproti registrira
jo vse važnejše dogodke. 
Iz Dolskega se nam redno 
oglaša Sašo Novak, o živ
ljenju na Javoru nam po
roča Andrej Berčič, med
tem ko o dogodkih na 
Vevčah piše Niko Potoč
nik. Zelo prizadeven je tu
di Vilko Sluga, ki nas ob
vešča c dogodkih iz Zalo
ga. Od časa do časa (toda 
žal neredno) dobimo kak 
prispevek tudi z Janč, Pre
žganja in Lipoglava. Iz treh 
centralnih osnovnih šol 
(Ketteja in Murna, Vide 
Pregare in iz Polja) dobi
vamo redno prispevke. 
Slabše je glede tega na VI. 
gimnaziji in na osnovni 
šoli Jože Moškrič. Sodimo, 
da bi morali na teh dveh 
šelah čimprej določiti ne
koga, ki bi organiziral in 
skrbel za dopisništvo.

V delovnih organizaci
jah čutimo enako pomanj
kanje glede obveščanja. Se 
najbolj redno nam pošilja
ta prispevke Saturnus in 
papirnica Vevče, medtem 
ko se nam iz kombinata Ži
to javljajo zelo redko, čeprav 
imajo tudi tam sveje gla
silo. Nekaj krivde glede 
tega je prav gotovo tudi 
na uredništvu Nsk, ker 
nima stalnih stikov z nji
mi. Sicer bi pa bilo naj
bolje, če bi vse tiste de
lovne organizacije, ki ni
majo svojega glasila, in 
tudi vse krajevne skupno
sti takoj določile nekoga, 
ki bi skrbel za dopisništvo 
in bi uredništvu Nsk do 
15. v vsakem mesecu po
šiljal prispevke. Prepriča
ni smo, da ima vsak delov
ni kolektiv in vsaka kra
jevna skupnost vsaj enega 
človeka, ki bi se z veseljem

Domiselna
Mladinski aktiv tovarne Sa

turnus je v počastitev dneva 
mladosti, 50-letnice KPJ, 
SKOJ in sindikata (letos že 
drugič) priredil tekmovanje 
zabavnih ansamblov in reci
tatorjev iz podjetij širom Slo
venije. V tekmovanju, ki je 
potekalo pod geslom »Mladi
na pred mikrofonom-« so 
nastopili narodno-zabavni an
sambli, pevci-vokalni solisti 
in recitatorji. Izvajalce je 
ocenjevala strokovna žirija 
pod vodstvom znanega glas
benika MARIA RIJAVCA in 
žirija izvoljena iz občinstva.

Prireditev, ki je bila v 
spodnji dvorani doma JLA v 
Ljubljani, je vodil RTV na
povedovalec Marjan Kralj.

Od Moščanov, ki so nasto
pili na tej prireditvi, je po
slušalce najbolj navdušil od
lični recitator, dijak četrtega 
letnika VI. gimnazije, SAMO 
GABRIJELČIČ. Pohvaliti je 
treba tudi nastop narodno-za- 
bavnega ansambla iz Laz pri

dinarjev — razen za obrtni
ke, ki bodo morali letno od
šteti 250 dinarjev.

Tako bodo sami zbrali 
190.000 din, preostalih 200.000 
dinarjev pa bo prispeva
la občinska skupščina Ljub
ljana Moste-Polje po načelu 
participacije sredstev za kra
jevni samoprispevek. Zbrana 
sredstva so namenjena za ure
ditev krajevnega cestišča v 
dolžini 3,5 km.

lotil te naloge, kajti kori
stile bi predvsem njemu. 
Bogatil bi si besedni za
klad in se uril v vseh no
vinarskih zvrsteh, pa še 
materialno bi bil stimuli
ran.

Mimo tega bi to kori
stilo tudi podjetju oziroma 
krajevni skuvnosti da ne 
govorimo o tem, koliko je 
vsak prispevek dragocen 
za popestritev Naše skup
nosti.

Pobudniki za to akcijo 
bi morale biti v podjetjih 
družbenopolitične organi
zacije (sindikalne podruž
nice, mladinski aktiv in 
osnovna organizacija Z K), 
ker so prav gotovo te or
ganizacije poleg organov 
samourpavljanja še naj
bolj zainteresirane za to, 
kako bodo imeli organizi
rano službo javnega obve
ščanja, ki postaja vse bolj 
imprerativ časa.

V krajevnih skupnostih 
pa bi se morale te naloge 
lotiti krajevne organizaci
je socialistične zveze.

Naj torej sklenemo z 
ugotovitvijo, da se je na 
terenu delno premaknilo 
na bolje, medtem ko je 
slabše v delovnih organi
zacijah.

Ker ima uredništvo Nsk 
(reci in piši) samo enega 
zaposlenega človeka, in še 
tega le honorarno, bi bilo 
nemogoče pričakovati in 
se nadejati, da bo le-ta pi
sal za vse delovne organi
zacije, šole in za teren, 
kajti njegova naloga je 
predvsem zbiranje in teh
nično urejanje prispevkov. 
Zato menimo, da bi se 
morali vsi prizadeti in za
interesirani dejavniki tako 
na terenu kot v podjetjih 
z vso resnostjo in zavze
tostjo lotiti tega. Prepri
čani smo, da potem tudi 
uspeh ne bo izostal. Pri 
uresničevanju te naloge 
želimo vsem sedanjim in 
novim dopisnikom obilo 
uspehov.

prireditev
Dolskem, ki ga uspešno vodi 
dijak SASO NOVAK. Ta an
sambel v katerem nastopata 
tudi dve simpatični pevki je 
zaigral dve skladbici, ki sta 
jih skomponirala dva člana 
tega ansambla. Dobro se je 
odrezal tudi recitator iz Sa
turnusa SREČO RESNIK.

Prireditev je bila tako po 
organizacijski plati kot po 
kvalite izvajanih del na do
kaj visoki ravni.

ZELENA LUC ZA 
KOPALIŠČE KODELJEVO

V začetku maja so de
lavci podjetja Slovenija ce
ste, ki je prevzelo gradnjo 
kopališča na Kodeljevem 
zasadili prve lopate. Prva 
etapa, ki zajema izgradnjo 
treh bazenov z vsemi gar
derobami, sanitarijami, na
pravami za filtriranje vode 
in ureditev okolja, bo pred
vidoma končana 1. junija 
prihodnje leto.

Razveseljivo je, da je 
akcija za prodajo vstopnic 
končno le stekla in jc zad
nje čase naletela pri ob
čanih na ugoden odmev, 
čeprav bi na račun orga
nizatorja te akcije (kra
jevne organizacije sociali
stične zveze štirih pri
mestnih krajevnih skupno
sti) morali prav gotovo iz
reči kako pripombo.

O poteku gradnje kopa
lišča bomo sproti poro
čali!

Stoletnica tabora v Vižmarjih
Kot je znano, so lani v 

Ljutomeru in v Šempasu 
proslavili stoletnico pre- 
porodnih taborov na Šta
jerskem in Primorskem.

Letos bomo proslavili še 
stoletnico tabora v Viž
marjih. Ta je bil namreč 
med vsemi slovenskimi 
tabori najmogočnejši. Zato 
mu bodo prireditelji in or
ganizatorji posvetili po
sebno pozornost, da bi ga 
kar najbolj svečano pro
slavili.

Mestna konferenca SZDL 
Ljubljana, ki je pobudnik 
proslave, je v torek 6. ma
ja sklicala na posvet za
stopnike občinskih organi
zacij SZDL iz šestnajstih 
občin, da bi se pogovorili 
o programu prireditev in

izvolili odbor za proslavo. 
Sodelujejo občine, ki ne
kako tvorijo zaključeno 
celoto terena, obsegajočega 
območja preporodnega ta
bora v Vižmarjih. Predvi
devajo, da bi ta pomembni 
jubilej proslavili v dveh 
delih. Na predvečer- oblet
nice 16. maja so se v dvo
rani Slovenske filharmo
nije sestali zastopniki 
družbenopolitičnega in jav
nega življenja občin z ob
močja vižmarskega tabora. 
Osrednja taborska priredi
tev pa naj bi bila konec 
septembra ali prve dni ok
tobra na zgodovinskem 
prizorišču v Vižmarjih; ob 
njej pa bo seveda še vrsta 
kulturnih prireditev v 
Ljubljani in drugih krajih.

V Bizoviku je referendum uspel
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Pravočasno odkrivati in reševati 
družbene in gospodarske konflikte

Novoizvoljeni odborniki občinske skupščine Ljubljana Moste- 
Polje med pogovorom z elektorji iz delovnih organizacij in kan
didati za poslance

O nalogah 
odbornika

Na seminarju za novoizvoljene odbornike občinske skupščine 
Ljubljana Moste-Polje, ki je bil v prvi polovici maja v Grob
ljah, je imel uvodni referat o vlogi in nalogah odbornika v ob
činski skupščini, v krajevni skupnosti in med volivci podpred
sednik občinske skupščine ALBIN MAHKOVEC. Spričo tehtno
sti in pomembnosti misli, ki so bile nakazane v referatu, ga 
objavljamo v celoti.

(Nad. s 1. strani)
Iz uvodnih misli referentov 

in koferentov in razprav smo 
izluščili nekatera — po naši 
sodbi — bistvena stališča, s 
katerimi želimo seznaniti tudi 
širšo javnost.

FUNKCIJA ZBORA DELOV
NIH SKUPNOSTI

Kot je znano, delo tega 
zbora občinske skupščine v 
preteklem mandatnem obdob
ju ni bilo zadovoljivo. Več
krat je bil na meji sklepčno
sti in je bila tudi udeležba 
nekaterih odbornikov tega 
zbora na skupščinskih sejan, 
svetih in komisijah zelo 
skromna. Vzrokov za to je 
bilo več, objektivnih in sub
jektivnih. O njih so na semi
narju obširno razpravljali. 
Novoizvoljeni odborniki te
ga zbora so živo in prizadeto 
posegali v razpravo, Soglaša
li so z mnenjem, da jim na
loge, ki naj bi jih kot odbor
niki opravljali v skupščini in 
v delovnih organizacijah, niso 
povsem jasne in da terja spe
cifični položaj tega zbora nad
robno razjasnitev. Zato so na 
seminarju sklenili, da bo po
trebno čimprej sklicati pose
bno posvetovanje v okviru 
kluba odbornikov, ki bi se ga 
poleg odbornikov zbora de
lovnih skupnosti udeležili tu
di vodilni delavci iz podjetij 
in zastopniki družbenopolitič
nih organizacij. Na tem po
svetovanju bi morali razčistiti 
predvsem naslednji dve vpra
šanji: obveznosti in vloga od
bornika ZDS na relaciji ob
činska skupščina — njegova 
delovna organizacija in kako 
naj odbornik nastopa in sez
nanja svoj kolektiv s stališči 
in sklepi sprejetimi na sejah 
občinske skupščine in obrat
no. Tu je potrebno jasno op
redeliti, v kolikšni meri in v 
kakšni obliki se lahko skup
ščina vmešava v samouprav
ne odnose delovnega kolekti
va. Vodilni ljudje v podjetjih 
bi morali odbornike skozi ra
zne oblike seznanjati s pro
blematiko kolektiva; če od
bornik ni član delavskega 
sveta ali upravnega odbora, 
bi ga morali občasno vabiti 
na seje le-teh. Samo tako bo 
tudi odbornik lahko kvalifi
cirano posegal v razpravo na 
skupščinskih sejah in tudi 
opozarjal na morebitne kon
fliktne situacije v svojem ko
lektivu. Pa tudi občinska 
skupščina bi lahko pravoča
sno in hitro ukrepala, ne pa 
šele takrat, ko je že zelo poz
no ali — kakor se je na se
minarju slikovito izrazil eden 
od razpravljavcev — »da ved
no zvonimo po toči«.

ODBORNIK IN ZBOR 
VOLIVCEV

Glede na to, da v preteklo
sti nismo vedno in povsod 
pravočasno reagirali na skle
pe zborov volivcev, so voliv
ci ponekod izgubili zaupanje 
v naše pravočasne ukrepe in 
obveščanje. Zato je izredno 
pomembno, kako odbornik že 
na samem zboru volivcev ak
tivno sodeluje pri izoblikova
nju posameznih sklepov. Tre
ba je točno opredeliti, kaj je 
sklep zbora in kaj je samo 
mnenje posameznika, ki ga 
hoče morda vsiliti kot sklep. 
Iz nekaterih zapisnikov — če 
lahko v tem primeru sploh 
govorimo o zapisnikih — je 
razvidno, da je bilo sprejeto 
kar 15—20 »sklepov«, čeprav 
sta bila pomembna morda sa
mo eden ali dva.

Razprave in sklepanja na 
nekaterih zborih volivcev so 
se odvijale preveč stihijsko, 
tako da navzočnosti odbor
nika ni bilo čutiti. Na mno
ga vprašanja lahko odbornik 
— če je seznanjen s proble

matiko — odgovori volivcem 
takoj na zboru. Tu prihaja 
do izraza njegova družbena 
vloga, da zna razrešiti in pre
mostiti lokalne in širše ob
činske družbene interese. Ob
čanom moramo vedno in pov
sod naliti čistega vina, brez 
pristranskega ali oportunisti
čnega razglabljanja. Na pri
mer toliko denarja je na vo
ljo in nič več, tole se bo 
zgradilo do takrat in tak
rat, to in to se pa ne bo za
voljo tega in tega. Ljudem 
smo dolžni objasniti resnico, 
pa če jih bo še tako razoča
rala, ne pa jih tolažiti z ne
kakšnimi megalomanskimi ob
ljubami, ki jih ni moči ure
sničiti. Odgovore na vsa tista 
vprašanja, ki so bila na zboru 
sprejeta kot sklep, pa naj od
bornik skuša posredovati vo
livcem čimprej. Za to ima na 
razpolago občinsko pisarno in 
načelnike oddelkov pri ob
činski upravi in tudi odbor- 
niška vprašanja na sejah ob
činske skupščine. Ne sme se 
zgoditi, kar se je dogajalo v 
preteklosti, da volivci dobijo 
odgovore na zastavljena vpra
šanja šele čez 7 mesecev ali 
morda še kasneje.

ENA ALI PET OBČIN?

Razprava o tem vprašanju 
teče v Ljubljani že nekaj let. 
Nova republiška ustava je ja
sno določila občini položaj te
meljne družbeno politične 
skupnosti, ki povsem svo
bodno razpolaga z material
nimi sredstvi, ustvarjenimi 
na njenem območju. To pa 
pomeni, da bo tudi bodoča 
družbenopolitična ureditev v 
Ljubljani morala upoštevati 
to ustavno načelo. Zato je 
prav, da bodo v novem sta
tutu mestne skupščine Ljub
ljana, ki bo do konca leta 
sprejet, jasno opredeljene pri
stojnosti mesta kot celote in 
vseh petih ljubljanskih ob-

V program dela aktiva mla
dih komunistov s področja 
Zelena jama — Jarše smo 
vnesli tudi majski izlet, ka
terega namen naj bi bil pri
tegniti čimveč mladih k orga
niziranemu delu in se sezna
niti z delom podobnih akti
vov pri nas.

Ker je bila konec aprila 50- 
letnica -ustanovitve KPJ, smo 
organizirali ta izlet tudi v po
častitev te obletnice.

Želja večine mladih komu
nistov je bila, da obiščemo 
aktiv mladih komunistov ob
čine Ravne na Koroškem in 
se seznanimo z njihovim de
lom.

V Ravne smo prispeli ob 
deveti uri, kjer so nas že pri
čakali mladi komunisti tega 
mesta. Povabili so nas na ogled 
železarne, kjer smo imeli pri-

čin. To, kar je skupnega — 
mestnega pomena — naj gre 
skupaj, drugo pa naj sodi v 
pristojnost občine. Prav goto
vo pa je sedanji nerazčišče
ni položaj občin močno po
gojen z nerazčiščenimi odno
si med republikami in federa
cijo, kar bo verjetno urejeno 
v tem mandatnem obdobju 
delovanja republiških in zve
zne skupščine. Tak nejasen 
položaj pa prav tako močno 
ovira dolgoročno programira
nje dela občinskih skupščin 
in občinskih uprav.

Razpravljavci na seminar
ju so poudarili, da so še ved
no prisotne etatistične sile, ki 
bi za vsako ceno hotele izsi
liti enostranske odločitve. Te 
sile so močno zasidrane v ob
čini Center.

Nobena skrivnost tudi ni, 
če povemo, da te sile podpira 
celo dnevni tisk. Tako imeno- 
novana teorija, ki se je zad
nje čase močno razpasla po 
Ljubljani, da je mesto enotna 
politična, ekonomska, terito
rialna in sociološka skupnost, 
je nesprejemljiva in zelo po
enostavljena. Treba je izde
lati — dela so že v teku — 
podrobne znanstvene študije, 
ki bi strokovno in z vseh 
aspektov obdelale obe vari
anti in dale občanom dovolj 
možnosti, da se opredelijo za 
eno ali drugo. Stvari ne mo
re reševati peščica ljudi. Po
tem ne bo nepotrebnih očit
kov niti na račun »moščan- 
skega lokalizma« niti na ra
čun »centrašev«.

Za konec naj omenim le še 
tole: če ocenjujemo uspeh se
minarja po tem, koliko gradi
va je bilo na njem obdelane
ga, je nedvomno uspel; če pa 
ga cenimo po ljudskem reku, 
ki pravi, da z veliko žlico ni 
moči naenkrat vsega pogoltni
ti, menimo, da bo treba skoz 
skupščinsko prakso še mno
go trdega dela, preden bodo 
odborniki prišli na tekoče.

F. F.

ložnost, da se seznanimo z 
organizacijo dela v tej delovni 
organizaciji.

Nato smo si ogledali Rav
ne s Formo vivo, ki je nav
zoča tako rekoč na vsakem 
koraku. Ogledali smo si tudi 
muzej, dom železarjev, dom 
telesne kulture, nato pa smo 
se odpeljali k smučarski koči 
pod Uršljo goro, kjer smo 
imeli razgovor z našimi so
vrstniki z Raven. Vse popol
dne je minilo v prijetnem oz
račju, izmenjavi mnenj z Ra
venčani; domenili smo se tu
di za naslednje srečanje v 
Ljubljani.

Vsi navzoči smo menili, da 
so taka in podobna srečanja 
potrebna, saj se tako najne- 
posredneje pogovorimo o pro
blemih, ki tarejo nas mlade.

Milenko Roš

Tema: Vloga odbornika v občin
ski skupščini In v odnosu do 
zborov volivcev in krajevnih sku
pnosti je dokaj široko področje, 
ki ga ni mogoče temljiteje obde
lati v kratko odmerjenem času. 
Zato bom skušal nakazati samo 
nekaj najbolj perečih vprašanj in 
dilem, ki stoje pred odborniki 
novoizvoljene skupščine. Pri tem 
se bom delno poslužil gradiva 
za posvetovanje pa seveda lastnih 
izkušenj pri delu v tej skupščini.

ODBORNIK KOT JAVNI PO
LITIČNI DELAVEC

1. Občinski odbornik je javni 
politični delavec, ki deluje pred
vsem v svojem okolju, v delovni 
org. v krajevni skupnosti, v poli
tičnih org., društvih, skratka v sa
moupravnem mehanizmu lokalne 
skupnosti, predstavlja svoje voliv
ce v občinski skupščini, ki zdru
žuje Interese vseh občanov. Nje
gova odgovornost je obrnjena 
predvsem do volivcev in je za 
svoje delo v skupščini In njenih 
organih neposredno odgovoren vo
lilnemu telesu. To poudarjam za
to, ker srečujemo v praksi mne
nje, da zadošča za dobrega odbor
nika, če je bolj ali manj redno na 
sejah skupščine ali svetov in da 
se enkrat ali dvakrat letno po
javi na zborih volivcev ali zborih 
delovnih ljudi ter poroča o delu 
skupščine. V splošnem bi lahko 
rekli, da Je dober Usti odbornik, 
ki je zasidran med volivci, ki po
zna probleme podjetja aU pod
ročja volilne enote, ki s to pro
blematiko seznanja občinsko skup
ščino, prizadevno sodeluje v obli
kovanju vseh odločitev skupščine, 
obenem pa tudi objektivno sez
nanja volivce o razpravah v skup
ščini, o lastnih stališčih in pa se
veda o sklepih in odločitvah 
skupščine kot celote.

Tak način dela in obveščanja je 
neobhodno potreben iz dveh raz
logov: da občinska skupščina
kot celota, njena uprava In posa
mezni njeni funkcionarji temeljito 
poznajo stanje v vseh volilnih 
enotah, potrebe in želje volivcev, 
ki so nujni element za progra
miranje družbenega razvoja in da 
so volivci kolikor je le mogoče 
natančno obveščeni o možnostih 
proračuna občine, o vseh dolžno
stih, ki so občini naložene, o pri
oriteti oziroma vrstnem redu za
dovoljevanja potreb občanov. Ce 
ni tega neprestanega pretoka in
formacij k skupščini in Iz skup
ščine k volivcem, nastaja vrzel, 
ki skupščino odtujuje občanom, 
oziroma povzroča nepravilno na
črtovanje in razporejanje sicer

že tako skromnih sredstev prora
čuna.

Seveda je za tako dvosmerno 
obveščanje odbornika nujno, da 
je sam obveščen o vseh važnejših 
sklepih In načrtih samoupravnih 
organov v delovni organizaciji, v 
krajevni skupnosti, da te vabijo 
odbornika na vse sestanke, kjer 
se odloča o javnih zadevah in 
glede katerih mora biti seznanjena 
tudi skupščina; prav tako pa so 
tudi skupščina, njeni sveti, komi
sije in uprava dolžni posredovati 
odborniku vse informacije, dodat
na pojasnila, da lahko ta točno 
obvešča volivce In se z njimi po
svetuje glede stališč, ki naj jih 
zagovarja in brani.

2. Ob tej odgovornosti občanom 
in občinski skupščini je včasih 
odbornik nekoliko razdvojen, ima 
občutek, da Je med dvema mlin
skima kamnoma, med pritiskom 
volivcev, torej lokalnih potreb, 
ki so često zelo pereče In terjajo 
hitro reševanje, In med odloča
njem o celotnem, dolgoročnem 
in skladnem razvoju celotnega 
občinskega ozemlja, njenega go
spodarstva, družbenih služb, ko
munale itd. Zaradi kaj pogoste 
prakse v preteklem obdobju, da 
se odborniki In tudi poslanci niso 
odzivali na zahteve volivcev, niso 
prihajali mednje, niso prenašali 
njihovih zahtev in želja v skup
ščine, Je prišlo zlasti ob razpravah 
o spremembah volilnega sistema 
do zahtev, naj se sedanji repre
zentativni mandat spremeni v im
perativnega; to pomeni, da je 
odbornik ali poslanec dolžan v 
skupščini zagovarjati samo tisto, 
kar mu nalože volivci; če tega 
ne stori, mu volivci lahko man
dat kadarkoli odvzamejo, oz. ga 
odpoflcličejo.

MED LOKALNIMI IN SKUP
NIMI POTREBAMI

Za naše razmere, ko se skup
ščina vse bolj spreminja Iz ob
lastnega v najvišjl samoupravni 
organ, za katerega je značilno 
združevanje interesov vseh dejav
nikov v občini, zlasti delovnih 
organizacij, pri reševanju skup
nih potreb, za katerega Je bolj 
značilno dogovarjanje kot pa ob
lastno urejanje Javnih zadev, bi 
bila taka praksa nemogoča. Ne
mogoče sl Je zamisliti, da bi sle
herni odbornik ali poslanec za
govarjal le Interese svojih voliv
cev In pri tem docela zanemarjal 
skupno potrebe. Recepta za pona
šanje odbornika v razreševanju 
te dileme pravzaprav ni. Jasno 
je predvsem to, da skupščina v 
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današnjem času ne more in ne 
sme biti glasovalni stroj za že 
naprej pripravljene sklepe, da so 
odborniki kolektivno odgovorni 
za vse odločitve, ki jih pa ne 
odvezuje osebne odgovornosti za 
oblikovanje vsakega sprejetega 
sklepa, ki neposredno zadene in
terese občanov. Od stopnje pozna
vanja gradiva, od treznosti in 
samostojne presoje odbornika je 
odvisno, koliko bo ustvarjalno 
sodeloval v oblikovanju take ob
činske pontike, ki bo skozi sploš
ne interese v največji možni meri 
upoštevala v okviru realnih mož
nosti tudi posamične int^rp-'^. 
Zato je tudi v 170. členu občin
skega statuta zapisano, da »občin
ska skupščina ne more veljavno 
sklepati, sprejeti akte ali odločitve 
o zadevah, za katere je po statu
tu določeno poprejšnje sodelova
nje občanov, delovnih in drugih 
organizacij, če ti niso sodelovali 
pri obravnavanju zadeve«, in da 
so »splošni akti in odločitve ob
činske skupščine, ki so bili spre
jeti v nasprotju z določbami prej
šnjega odstavka, neveljavni-«.

Seveda pa je ta v statutu občine 
uzakonjena zaščita najširših inte
resov občanov mnogo bolje za
varovana, če jo uresničuje od
bornik ali skupina odbornikov, ki 
argumentirano, trezno in objek
tivno, z bolj ali manj izdelanimi 
predlogi predočijo skupščini za
hteve in želje občanov ter prite
gujejo k reševanju poleg občin
ske skupščine tudi občane same. 
njihove samoupravne organiza
cije in društva, gospodarske oi^ 
ganizacije itd.

DELO ODBORNIKA V KRA
JEVNI SKUPNOSTI

3. Najboljši dokaz za to trditev 
bo krajevne skupnosti, ki so se 
v zadnjih nekaj letih močno zako
reninile in ki so v naseljih in 
vaseh naše občine uredile vrsto 
perečih nalog. Seveda je udeležba 
občanov v reševanju teh nalog 
nujna. In če kje, potem je na 
tem področju aktivnost odbornika 
nepogrešljiva; namreč v tem, da 
združuje, povezuje in koordinira 
pripravljenost občinske skupščine 
s pripravljenostjo občanov samih, 
da rešijo konkretno nalogo, ki je 
za neko sosesko zelo važna. V 
tem primeru odbornik ne na
stopa samo z zahtevami nasproti 
skupščini, marveč je tudi mobi- 
lizator, pobudnik med volivci za 
uresničitev konkretne zamisli, ki 
bi je ne mogla rešiti občinska 
skupščina sama niti občani neke 
soseske brez pomoči občinske 
skupščine. To se ne nanaša samo na 
komunalno dejavnost, ki je obi
čajno v soseskah najbolj pereča, 
marveč tudi na številne druge 
probleme, kot so: socialno varstvo 
občanov, materialna podlaga za 
delovanje organizacij in društev, 
prostori za to dejavnost, pogoji 
7-a otroško varstvo, skrb za kva
litetnejšo preskrbo, za boljše obrt
ne storitve, uravnavanje sosesk ih 
»porov itd. Tudi na to drugo 
stran potreb v soseskah bi morali 
biti odborniki pozorni, čeprav ni
so tako vidne v programih kra
jevnih skupnosti — in jih obrav
navati zlasti v za to pristojnih 
skupščinskih svetih in komisijah.

4. Odbornik mora obvezno obi
skovati vse zbore volivcev, ki jih 
sklicuje predsednik občine, svet 
krajevne skupnosti ali kdo drug. 
Iz prakse zadnjih dveh ali šti- 
rih let vemo, da so bili ti zbori 
slabo obiskani, zlasti na mestnem 
območju, nekoliko bolje v prime
stnem območju. V poročilu o 
delu občinske skupščine v man
datnem obdobju 1967—1969 je na
vedeno, da se Je 56 zborov voliv
cev udeležilo nekaj nad 3.000 ob
čanov, 71 zborov delovnih ljudi 
v delovnih organizacijah pa pri
bližno 6.300 proizvajalcev. Zaskr
bljujoča Je zlasti majhna ude
ležba na mestnih terenih, ki zdru
žujejo po 2.000 in več volivcev, na 
zbore Jih pa prihaja po 20 do 30. 
dogajalo pa se Je tudi, da od 3 
ali 4 odbornikov, Izvoljenih na

mestnem območju, ni prišel na 
zbor niti eden. V takih primerih, 
ki jih res ni veliko, lahko skle
pamo, da je skoraj v celoti zata
jila politična dejavnost terenske 
organizacije socialistične zveze, 
sklepamo pa tudi lahko na skraj
no neodgovornost odbornikov. Ne 
nameravam vloge zbora volivcev 
fetišizirati kot naj višjo obliko ne
posredne demokracije, ker zlasti 
v mestu ni odigral tiste vloge, 
ki mu je namenjena. Dokler 
pa zbore volivcev imamo in 
imajo v našem političnem siste
mu tolikšne kompetence, mo
ramo biti do njihove sklepčnosti 
zahtevnejši. Ne smemo dovolje
vati možnosti, da bi nekaj ljud 
s pooblastili zbora volivcev odlo
čalo do tako pomembnih stvareh 
kot so npr. program in proračun 
občine, razvoj soseske itd. Od
bornik za udeležbo ali neudelež
bo neposredno ni odgovoren, po
sredno pa; če bi bila vsa poro
čila o delu skupščine med dvema 
zboroma volivcev, o načrtu in 
proračunu skrbno in tehtno pri
pravljena, s posebnim poudarkom 
na vprašanjih, ki volivce nekega 
območja najbolj živo zanimajo, 
če bi odbornik pravilno informi
ral zbor o usodi preteklih in 
perspektivnih sklepov, bi porasla 
ne samo udeležba, ampak bi bila 
tudi razprava konstruktivnejša. 
Drugi razlog, zakaj zbori voliv
cev usihajo, je tudi v tem, da 
organizacijsko niso utrjeni, da 
nimajo stalnega predsedstva, ni
majo nikogar, ki bi med dvema 
zboroma volivcev skrbel za stik 
z občinsko skupščino, z odborni
kom ali poslancem, ki bi skrbel 
za izvajanje sklepov, da bi dobili 
volivci pravilne odgovore na za
stavljena vprašanja itd. Res pa 
je tudi, da so se zbori volivcev — 
takšni, kakršni so nastali v ob
dobju revolucionarnega etatizma 
— že precej izživeli in bi jih ka
zalo spremeniti v zbore občanov, 
ki bi bili tesno povezani in vklju
čeni v krajevne skupnosti.

ODBORNIK IN ZBOR VO
LIVCEV

Ce je stanje tako, da odbornik 
samo na zboru volivcev, ki ga 
obišče le nekaj deset volivcev, 
ne dobi zadostne opore in spod
bude za delo, se lahko osloni na 
socialistično zvezo, ki ga je ko
nec koncev postavila za kandida
ta in kateri je tudi odgovoren za 
opravljanje odborniških dolžnosti; 
če je socialistična zveza v pre
teklosti nekoliko zanemarjala sti
ke z odborniki, je poslej kot no

silka celotnih volitev neposredno 
odgovorna, kako odborniki oprav
ljajo svoje dolžnosti v skupščini 
in volilni enoti. Sicer pa pri tem 
ne mislim le na kritiko dela, na 
možnost odpoklica, kadar neki 
odbornik malomarno opravlja 
svoje dolžnosti, marveč predvsem 
na vzpodbujanje, na pomoč pri 
reševanju bolj zapletenih zadev, 
da se bo odbornik pri svojem de
lu kar najbolje znašel. Ce pa 
tudi krajevna organizacija socia
listične zveze, zlasti če je fo- 
rumsko postavljena, če je dejaven 
v tej organizaciji le ožji krog 
ljudi — in v posameznih prime
rih je tako - ne nudi odborniku 
dovolj spodbud, potem lahko išče 
odbornik tudi drugačne stike z 
volivci, zlasti z mladimi, v naj
različnejših združenjih in dejav
nostih v delovni organizaciji in 
na terenu. Stiki z volivci pa so 
tista živa zveza, ki edina opravi
čuje odbomiški mandat.

NUJNO JE POTREBNO RAZ
BREMENITI ODBORNIKA

Odbornik je relativno zelo obre
menjen. Ce citiram podatke za 
preteklo dveletno mandatno dobo, 
je moral odbornik preštudirati za 
eno sejo (ki je trajala poprečno 
tri ure) po 79 strani gradiva ali 
skupno 2000 strani; če upošteva
mo, da je domala vsakdo poleg 
odbomiške funkcije opravljal še 
po eno ali dve, nekateri pa celo

po tri ali štiri funkcije v skup
ščinskih svetih in komisijah, ki 
so se sestajale dokaj pogosto, če 
upoštevamo njihovo dejavnost na 
zborih volivcev, v krajevnih skup
nostih itd., če upoštevamo poleg 
redne zaposlitve še njihovo ude
ležbo v samoupravnih organih 
podjetja, je slika dokaj jasna. 
Odbomiška funkcija, če jo oprav
ljajo z vso potrebno zavzetostjo, 
polno angažira človeka. Zato bi 
bilo nujno, da odbornike kolikor 
se da, razbremenimo vseh dru
gih dolžnosti, ki so jih bodisi že 
sprejeli ali pa bi jih še morali 
sprejeti. V naših terenskih orga
nizacijah srečujemo prepogosto 
prakso, da odbornika po izvolitvi 
v skupščino zasujejo s kopico 
funkcij, ga pritegujejo v razne 
komisije, češ da je najbolje ob
veščen ali pa naj bi to delo 
prispevalo h kar najboljši obve
ščenosti. S tako prakso moramo 
prekiniti, ker bo sicer odbornik 
malo koristil zahtevnemu delu v 
skupščini kot tudi pričakovanjem 
volivcev.

5. Zainteresiranost odbornika za 
pripravljanje, oblikovanje in spre
jemanje skupščinskih aktov je 
v premem sorazmerju z možno
stjo. da avtonomno odloča o jav
nih zadevah, v premem soraz
merju z zavestjo, da v resnici 
izbira med različnimi možnostmi, 
da je njegov prispevek v priprav
ljanju in končnem izoblikovanju

vsakega skupščinskega akta po
treben in dragocen. 2e delni po
datki s tega področja, ki so nave
deni v gradivu za občine Črno
melj, Mursko Soboto, Ajdovščino, 
Vič-Rudnik in Novo mesto pa 
povedo, da občinske skupščine 
danes, žal, še pretežno sprejema
jo akte, ki jih nalagajo zakoni 
republike in federacije, da so na 
drugem mestu akti, sprejeti na 
podlagi teh zakonov, in da je 
delež avtonomnih odločitev naj
manjši. Na to dejstvo bi rad sa
mo opozoril odbornike, ki bodo 
prvikrat v skupščinskih klopeh. 
Ce pa je samoupravni prostor 
občinskih skupščin danes še ved
no ozek, pa vendar omogoča — 
zlasti, če se bo to stanje v bo
dočnosti spremenilo, za kar si 
prizadevajo vse občinske skup
ščine v Sloveniji in drugih re
publikah — da bodo odborniki 
vsak po svojih močeh in pred
vsem na področjih, ki so jim 
blizu, lahko ustvarjalno sodelova
li v razpravah in sklepanjih. 
To trditev opiram tudi na orien
tacijski program naše skupščine 
za leto 1969.

Ze na začetku nove mandatne 
dobe bi rad opozoril na to, da 
je redno obiskovanje sej skup
ščine, svetov in komisij, izredno 
pomembno za dobro delo naše 
skupščine. Ne gre le za to, da 
neupravičeno izostajanje ovira za
konito poslovanje skupščine, mar
več predvsem siromaši kvalitetno, 
kvalificirano in avtorativno raz
pravo in sklepanje. To velja še 
posebej za zbor delovnih skup
nosti, ki je v pretekli mandatni 
dobi živel nekoliko v senci ob
činskega zbora, se ni osamosvo
jil kot samostojno skupščinsko 
telo po načelu dvodomnosti — delno 
tudi zaradi ustavno, pravno in 
družbeno manj opredeljenega po
ložaja tega zbora, njegovih pre
majhnih pristojnosti do uravna
vanja gospodarskega življenja in 
družbenih služb, ker se je moral 
večinoma omejevati na priporo
čila in dogovarjanja. Razen tega 
odborniki zbora delovnih skup
nosti niso dobili dovolj opore pri 
samoupravnih organih v delov
nih organizacijah niti v sugesti
jah za obravnavo problematike 
gospodarskih organizacij na se
jah skupščine niti v seznanjanju 
odbornikov s celotno problemati
ko podjetij in ustanov.

Tako je v praksi pretekle man
datne dobe ta zbor nastopal bolj 
kot del občinskega zbora v rela
tivno številčno slabši zasedbi in 
dejanski udeležbi v normativnem 
delu naše skupščine.

Posnetek je sicer že nekoliko star, toda za kroniko dogod
kov še vedno aktualen in kaže mošČanske šolarje ob priho
du na proslavo v Velenju
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Zaključek in rezultati le
tošnje revije gledaliških 
skupin v naši občini daje- 
obilico gradiva, ki nas sili 
k premišljanju in nam isto
časno zbuja prijetne, pa 
tudi grenke občutke. Zak
ljučni predstavi dveh naj
boljših skupin v maju sta 
bili prav taki kot začetne 
predstave, ki so kljub sne
gu in slabim potem priva
bile polne dvorane občin
stva. Zanos in tudi kva
liteta prvih in zadnjih 
predstav v letošnji sezoni 
sta bila odraz čistega ama
terizma in vsega, kar iz 
njega izhaja.

Amaterizem gledaliških 
skupin je kazal različne 
obraze od istih ali malo 
drugače pobarvanih in pre
delanih kulis kot lani, 
prek iztrošene žarnice, ki 
je eksplodirala med pred
stavo, do vodje občinske 
komisije za gledališko de
javnost, kjer se je pojavil 
hkrati mentor, svetovalec 
in masker, in do vseh 
članov skupin, tudi tistih, 
ki pri predstavah niso 
igrali na odru, pa so jim 
tudi za sceno dajalo neo
pazno, pa vendar povsod

opazni nadih amaterizma.
Amaterizem se je kazal 

tildi v stari resnici, da tisti 
z najslabšimi pogoji za
radi svoje polne notranjo
sti in požrtvovalnosti, ki 
sta ga napotili na to pot, 
dosegajo najboljše uspe
he. To odrekanje in požrt
vovalnost sta se materiali
zirala tudi v popravljeni 
strehi gasilskega doma, elek
trični napeljavi in drugih 
popravilih. Tudi ta dela 
gledališke skupine so bi
la opravljena amatersko in 
predvsem zato, da bi lah
ko člani v tem domu 'še 
naprej vadili za svoje na
stope.

.Slej ko prej sc pokaže 
sicer naravna, pa vendar 
grenke občutke vzbujajo
ča značilnost amaterizma: 
osip predvsem mladih ta
lentiranih igralcev, ki jih 
počasi pritegujejo druge 
sredine, katerih skupni 
imenovalec je realnejši kot 
ljubiteljstvo do odrskih 
desk in zanosnega zvoka 
igrane besede, ki pada na 
»suho njivo« ljudi, ki so 
kljub možnostim sodobne
ga prevoza že v neposred
ni bližini Ljubljane še ved

no odmaknjeni od dotacij, 
blišča luči, žametnih sto
lov in zahtevnejših dram
skih tekstov. Sola, študij 
poklicne in družinske dol
žnosti vsako leto odtrgajo 
po nekaj teh mladih ljudi. 
Pa vendar jedro, ki ostaja, 
že leta in leta vedno zno
va uspeva pritegniti mla
de ljudi ter tako ohranja 
tradicije našega velikega 
igralstva, ki je izšlo iz po
deželskih odrov in šolskih 
igralskih skupin.

Vztrajanje ob nespreme
njenih materialnih sred
stvih, ki »dotekajo« iz pro
računa in z njimi gleda
liščniki lahko pokrijejo 
najnujnejše postavke svo
jega delovanja, je eden 
zadnjih (samo ne vemo, 
kakšnih) predznakov ama
terizma. Zahteve časa pri 
nas so ostrejše, procesi 
hitrejši, kot so bili nekdaj 
in vprašanje je, ali ne bi 
nekoliko več denarja in s 
tem v zvezi lažji pogoji 
marsikoga zadržali še leto 
in dve; ali ne bi to leto 
dokončno postavilo neko
ga, ki se sedaj poslavlja, 
na pot, kjer bi dosegel

svojo potrditev amateriz
ma!?

Verjetno so tudi v dru
gih občinah proračunske 
vsote za to področje kultu
re zelo šibke; vendar to 
ne more biti vzrok za na
videzno zadovoljiv zaklju
ček. Dejstvo, da iz leta v 
leto ugotavljamo rast kva
litete posebno nekaterih 
gledaliških skupin, je že 
zadostno znamenje, ki bi 
mu kazalo tudi material
no posvetiti več pozorno
sti.
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V. revija gledaliških skupin občine Moste-Polje
Letošnja peta revija gledaliških skupin naše občine je bila v času od 2. marca do 11. maja. 

Nastopile so naslednje skupine:
KUD Senožeti, KUD Prežganje, KUD Slape, DPD Zalog, KUD Javor, KUD Dolsko in dram

ska skupina gimnazija Moste.
Otvoritvena predstava je bila 2. marca v Dolskem. Nastopila je igralska skupina iz Senožeti 

z delom Otta Fischerja Prosti dan. Navedeno delo sodi v modernejši repertoar, je sodobno, aktu
alno, zahteva pa tudi ustrezno mizanscensko rešitev, režijski koncept in čim preprostejšo inter
pretacijo nastopajočih.

Treba je priznati, da nas je 
skupina iz Senožeti prijetno pre
senetila z odlično odigrano pred
stavo. To je izredno homogena 
ekipa, ki ima srečo, da so v njej 
zastopane vse generacije in bodo 
v sedanjem sestavu lahko dosegli 
še lepše uspehe.

Režija je bila v rokah Cilke 
Pavšičeve. Sceno je realizirala si
multano s štirimi prizorišči. Ka
rakterji so bili pravilno zastav
ljeni in ni bilo opaziti napačne 
ali slabe igralske realizacije. Pri
zori v raznih prizoriščih so se 
vrstili hitro in v odgovarjajočem 
tempu. Tudi v jezikovnem pogle
du ni bilo opaziti večjih nepra
vilnosti. Zdi se mi, da je bila 
režija povsem uspešna.

Glavno vlogo matere je igrala 
Mari Gradiškova. Odigrala jo je 
izredno lepo, doživeto, toplo pre
prosto in povsem prepričevalno. 
Ustvarila je prelepo podobo tr
peče matere, ki zaradi plastičnih 
potez in čustvenih nians, ki jih 
je igralka vkomponirala v ta 
Uk, ostane gledalcu v trajnem 
spominu. Menim, da je bila to 
najlepša igralska stvaritev na 
letošnji reviji.

Očeta je zelo plastično izobli
koval Jože Uštar. Ta lik je pre
cej kompliciran, vendar ga je 
Uštar, kot soliden in uporaben 
karakterni igralec znal realizirati.

Lepo in prepričevalno figuro je 
ostvarila Ivka Kračan. Bila je 
zadirčna, nervozna do matere, zna
la pa je najti tudi primerne top
lejše tone.

Krčmarja Christiana je lepo od
igral Janez Seliškar, prav tako 
Larsa Zdravko Dragar. Odlično 
je odigrala malo vlogo plavolaske 
Dani Gradiškova.

Jože Peterka in Nollmalova sta 
bila zelo interesanten par, Meto 
pa je simpatično odigrala Joži 
Dragarjeva, prav tako Minno Tll- 
či Cerarjeva. Oskrbnika je povsem 
ustrezno odigral Tone Vesel, Ve
rinega prijatelja pa Cveto Noli- 
mal.

To predstavo si je ogledala tudi 
komisija za republiško tekmova-

Naslovno vlogo je igrala Zofka 
Omahneva. Kljub temu, da je zelo 
dobra igralka, ji ni uspelo prika
zati ustrezen lik vdove Rošlinke, 
ker niti po fizisu niti po tempera
mentu ne odgovarja za to vlogo. 
Ze drugo leto lahko ugotovimo, da 
ni bUa pravilno zasedena. Kljub 
navedenemu je nekatere prizore 
odigrala zelo dobro.

Manica je bila Tilka Gale, ki Je 
od lanskega leta precej napre
dovala, vendar sodim, da vlogi 
Manice ni povsem odgovarjala in 
tudi ona ni bila pravilno zasede
na. Kot vidimo, bo treba zased
benemu problemu v bodoče po
svetiti več pozornosti.

Tončko je zelo dobro odigrala 
Anica Jug, postavnega Rožmano- 
vega Janeza pa Anton Mohar. 
Od moških karakternih vlog je 
bila najboljše rešena vloga Ba- 
lantača, ki ga je igral Jože 
Gale.

Manjše karakterne vloge so 
povsem korektno odigrali Ivan 
Jug, Milan Žgajnar, Tone Gale in 
Janez Rome. Omeniti moram še 
Tinčeta, ki ga je prikupno in 
mladostno odigral Jože Omahen.

Simpatična skupina iz Prežga
nja se je z navedeno igro pred
stavila tudi občinstvu v Javoru.

Kot tretja skupina so nastopili 
mladi igralci iz Slap, v Zadvoru. 
Prikazali so nam komedijo Vla
da Novaka Dobrodošla, miss Aga
ta.

Delo je zelo domiselno zrežiral 
Jože Vidmar. Prizori so se lepo 
in v pravem ritmu vrstili pred 
našimi očmi in tudi tempo, ki z 
razpletom dejanja narašča, je bil 
odgovarjajoč.

Mladi igralci so nam prikazali 
solidno predstavo, polno mlado
stnega šarma in so prav gotovo 
presenečenje letošnje revije.

Vlogo Koka, upravnika gostin
skih obratov, je uspešno odigral 
Jože Vidmar. Bil je lahkoten, 
zvit, računarski itd.

Najboljša kreacija tega večera 
je bila Marica, gospodinjska po
močnica, ki jo je igrala Vida Je
žek. Ta vloga je bila do potanko-

Gledališka skupina iz Senožeti se je na reviji predstavila s 
Fisherjevo dramo Prosti dan

nje in jo izredno ugodno ocenila, 
kar naj bo senožeški skupini mo
ralna vspodbuda za bodoče delo.

Druga je nastopila na letošnji 
reviji gledališka skupina Prežga
nje z Vdovo Rošlinko Cvetka Go
larja. To je znana komedija, ki 
so jo že veliko igrali na naših 
odrih.

Reči moram, da so imeli letos 
na Prežganju srečnejšo roko, ko 
so izbirali repertoar. To je za 
njihovo skupino primerno delo 
in so ga tudi uspešno uprizorili.

Vdovo Rošlinko je režiral Sta
nislav Zontar. Uspelo mu je, da 
je bila predstava dovolj razgiba
na, lepo tekoča in so ji gledalci 
sledili z zanimanjem.

sti izdelana in je vidno izstopala. 
Prav dobro je odigrala vlogo 
upravnikove žene Elze Joži Kru- 
šlčeva, prav tako oba njena 
otroka, ki sta jih igrala Slavka 
Krušič in Tine Povalej. Naslovno 
vlogo Agate je karakterno odi
grala Danica Mehle, temperament
nega in zvitega Bineta pa odlično 
Janez Petrič. Karakterni vlogi 
Mohorja in Urbana sta zanimivo 
in uspešno odigrala Franc Sve
tek in Vinko Ježek. Uspešno so 
še sodelovali: Marija Svetek, Ro
ne Dolinar in Milan Cerar.

16. marca je uprizorilo DPD 
Zalog v Senožetih lutkovni igrici 
Kljukčev rojstni dan in Čarobna 
skrinjica.

Mladi izvajalci pod vodstvom 
režiserja Albina Torniča so bili 
izredno toplo sprejeti s strani 
hvaležnega občinstva, ki je prvič 
prisostvovalo lutkovni predstavi. 
Navedeni igrici so predvajali 
osemkrat.

23. marca je igralska skupina 
iz Javora gostovala v Senožetih 
s kriminalko Agathe Christie De
set zamorčkov. To je izredno na
peta zgodba, polna skrivnostnih 
umorov v družbi, ki živi na sa-

korektno odigral Sašo Novak. 
Uspešno so še sodelovali: Nace 
Likovič, Janez Klandar, Stojan 
Klandar, Tinka Klandar, Vesna 
Cerar, Marjan Likovič, Danči 
Uštar, Brane Petek, Janez Kovič, 
Franci Kokalj in Franci Mohar.

DPD Svoboda Zalog je 20. apri
la uprizorila Mikelnov satirični 
kabaret 2x2 = 5 v Dolskem, kjer 
so mlade izvajalce izredno toplo 
sprejeli.

Inscenator in režiser je bil Al
bin Tornič. Mladi režiser je po
kazal mnogo smisla za humor 
in satiro ter je priravil učinkovi
to predstavo. Zelo invenciozno je 
zrežiral nekatere skupinske prizo
re, odlično pa so bile odigrane 
tudi posamezne epizode. Tu bi 
na prvem mestu omenil Doro

Gledališka skupina iz Zaloga je 
Johanna Bogaya Soproga

motnem otoku. Drug za drugim 
izginjajo člani te družbe in šele 
na koncu, ko ostanejo samo še 
trije, se razvozlja uganka, kdo 
je morilec. Za to delo so potreb
ni odlični ogralcl, kajti znati 
morajo ustvariti atmosfero, ko se 
napetosti stopnjujejo. To je nalo
ga za profesionalno gledališče.

Za mlade igralce iz Javora, ki 
so večinoma začetniki (starejši 
igralci niso sodelovali), je bila 
to pretežka naloga. Režiser An
drej Berčič, ki je znan kot spre
ten, invenclozen, rutiniran gleda
liški delavec, je storil vse, kar 
se je dalo storiti, vendar delo ni 
doživelo ustrezne odrske realiza
cije. Poseben problem je tudi go
vor, salonska konverzacija itd.

Se najboljšo kreacijo Je ustva
rila Lojzka Moharjeva kot Emilie 
Brent. Izstopala sta še: Stanko 
Trampuž kot Philippe Lombard 
in Stefan Jančar kot Tony Mar- 
tone. Sodelovali so še: Metka Je
re, Ivanka Šircelj, Toni Jančar, 
Branko Jančar, Martin Novak in 
Franc Jančar.

Razveseljivo, je, da se je vklju
čilo v skupino veliko mladih igral
cev, ki bodo skupno z izkušenimi 
igralci lahko dosegli še lepe 
uspehe.

Naslednja revijska predstava so 
bili Jezusovi apostoli, ki Jih je 
uprizorila gledališka skupina Dol
sko v Zalogu.

Delo Leonharda Franka nam 
prikazuje skupino otrok v mestu 
VVurtzburgu v Nemčiji, ki so skle
nili uvesti socialni red in pravič
nost. Bogatašem rekvizirajo raz
ne predmete in živež ter Jih da
jejo revežem.

Ržiserka Joža Cerar si Jc za
dala izredno težko nalogo, ko se 
je odločila za delo z otroki. To 
zahteva ogromno naporov, potr
pljenja, vendar moram ugotoviti, 
da ga je opravila nadvse uspeš
no. Otroci so igrali zelo prepri
čevalno in Jih je občinstvo spre
mljalo povsod z največjim zani
manjem.

Posebej bi omenil Vojka Ce- 
trtiča, ki je igral Petra, poglavar
ja. Prav dobri so bili še: Vikica 
Hidel kot Andrej, Irena Lautar 
kot Matej, Majda Kralj kot Juda 
in Klemen Zupančič kot Tadej. 
Sodnika Lienana Je umirjeno in

na reviji nastopila s komedijo

Rože za izvrstno odigrano epizo
do v drugem dolu. Vidneje so še 
izstopali: Albin Tornič, Marija
Peterlin in Brane Pangršič. Da 
Je predstava dosegla tako lep 
uspeh, so bil še zaslužni sodelu
joči: Darja Berdnjak, Sonja Ro
že, Ljuba Novak, Breda Šemrov, 
Irena Tomič, Jule Govednik in 
Sašo Kocjančič.

Realizacija predstave 2X2 = 5 
pomeni lep uspeh mlade ekipe 
Svobode Zalog.

27. aprila smo gledali v Javoru 
dve revijski predstavi': KUD Dol
sko je uprizorilo Duška Roksan- 
diča Babilonski stolp in Josipa 
Ogrinca Kje je meja, ki jo je 
uprizorila gledališka skupina 
Slape.

Babilonski stolp nam govori o 
ljubezni in življenju mladih lju
di, niza nam zanimive dialoge 
med mladim zaljubljenci, ki spre
minjajo situacijo, menjajo svoja 
mnenja itd.

Scena je bila simultana s tre
mi prizorišči. Tudi to delo je 
režirala Joža Cerarjeva. Mizan
scensko je prizore smiselno ure
dila, tako da Je predstava pote
kala lahkotno in hitro. Splošen 
vtis je bil zelo ugoden, nastopali 
pa so sami mladi igralci.

Najboljše so bile rešene ženske 
vloge in bi bilo najprej omeniti 
Majdo Drčarjevo, ki Je igrala 
Ano. V začetku je igrala rafini
rano, že rutinirano dekle z iz
kušnjami, afektirano, ki pa poz
neje doživi preobrat. To se mi Jo 
zdela najbolje izdelana vloga. Le
po Je odigrala vlogo Majde Jelka 
Božjak, le da je bila na nekate
rih mestih preveč zadržana in ni 
sprostila čustev. Vlogo Slavca, ki 
je v začetku zakrknjen samec in 
deli nauke, a kasneje tudi doživi 
preobrat, je igral Ciril Zupančič. 
Želel bi, da bi ga igral še lahkot
nejše, igrivejše, z več šarma. 
Drugače je bila to solidna krea
cija. Tineta je igral Srečo Ši
menc lepo, le da bi lahko ljube
zenske izlive v prvih prizorih Se 
bolj čustveno podprl.

Zelo razveseljivo je, da je v 
Dolskem po enoletnem premoru 
gledališka dejavnost doživela spet 
poln razmah. Jezusove apostole 
so igrali štririkrat in Babilonski 
stolp tudi štririkrat. Bill so kar

trikrat gostitelji revijskih pred
stav. Za dobro organizacijo smo 
dolžni zahvalo tudi njihovemu 
predsedniku u ranču Gradu.

Ob isti priliki je nastopila sku
pina iz Slap z Ogrinčevo enode
janko Kje je meja.

Starega očeta Križa je prepri
čevalno odigral Jože Vidmar, ki 
je delo tudi zrežiral in mu dal 
ustrezno obliko. Mladega mejaša 
Kraža je zelo dobro odigral Ja
nez Petrič. Križevo ženo je prav 
dobro predstavila Joži Krušičeva. 
Hči Polona je bila Slavi Kruši
čeva. Natakarju Zverigi je dal 
pravo podobo Rone Dolinar.

Zadnjo revijsko predstavo smo 
imeli v Dolskem 11. maja. DPD 
Svoboda Zalog je uprizorila kome
dijo Johanna von Bokaya Sopro
ga. To je izredno duhovita, sa
lonska komedija, prisostvujemo 
ljubezenskemu trikotniku, nezve
stobi in doživimo vrsto nenadnih 
preobratov.

Skupini iz Zaloga je uspelo do
seči lahkoten, salonski, konver- 
zacijski jezik in lahko tekoč dia
log. Karakterji so bili pravilno 
zastavljeni, vendar ne vsi do 
konca izpeljani. Z nekaj dodat
nimi vajami bi bila to lahko 
odlična predstava. Scena je bila 
lepa in funkcionalna.

Zdi se mi, da je bila najboljše 
izdelana vloga Dr. VValterja, ki 
ga je igral Ivan Lukančič. To 
je bila lepa, zadržana, umirjena 
kreacija, ki se mi zdi edino pra
vilna. Nato bi omenil Jolando 
Komac, ki je igrala Ano. Odi
grala Je vlogo izredno kultivira
no, na zunaj zadržano, a na zno
traj polno, le da je imela nekaj 
momentov (verjetno zaradi po
manjkanja časa) še neizdelanih. 
Aninega moža Petra je igral Ale
ksander Skuk. To je soliden Igra
lec, ki pa je bil na začetku neko
liko noslguren, nekatere stvari 
še niso bile izdelane. Kasneje je 
postal izrazitejši in proti koncu 
odličen. Heleno, rafinirano, pre
računano koketo, je igrala Vilma 
Sluga. Ta igralka je zelo uporab
na in ima vse pogoje za vlogo, 
ki jo igra. Mestoma je bila od
lična, nekatera mesta pa so bilo 
zgolj nakazana. Sodelovale so še: 
Tilija Sluga, Jelka Žnidaršič in 
Dragica Horvat.

Ko zaključujemo V. revijo gle
daliških skupin naše občine, lah
ko ugotovimo, da dobiva pri nas 
gledališka dejavnost vse večji 
razmah. Revija postaja tradicio
nalna, opaziti je spremembo v 
kvantiteti kot tudi v kvaliteti. 
Nekatere skupine dosegajo pov
prečno osem ponovitev posamez
nih predstav. Razveseljiv pa je 
predvsem napredek v kvaliteti 
skoro v vseh skupinah; še pose
bej sta napredovali odlični skupi
ni v Senožetih in Zalogu.

Skoda je, da nam v dani situa
ciji grozi stagnacija, kajti vsa

Špedal
društva so v finančnih težavah, 
ker Je znano, da Je v naši obči
ni za kulturno prosvetno dejav
nost polovico manj sredstev kot 
v ostalih ljubljanskih občinah, 
čeprav je navedena dejavnost v 
naši občini nadpovprečno razvi
ta.

Ob koncu naj izrečem zahvalo 
občinski skupščini in predsedniku 
Poldetu Mačku za zanimanje nuni 
revijo. Zahvaljujem se tudi vsem 
režiserjem in organizatorjem, ki 
so skrbeli za nemoten potek re
vije.

Marjan Benedičič
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S pesmijo v življenje
Revija otroških in mladinskih pevskih zborov osnovnih 

šol je v naši občini postala že tradicionalna. Letos so se 
mladi pevci srečali na tej lepi prireditvi 24. aprila in se s 
svojim nastopom vključili v vrsto kulturnih prireditev v 
počastitev občinskega praznika.

Zborovodjem in pevcem se 
moramo zahvaliti, da je bila 
revija na dostojni kvalitetni 
ravni, njihova celoletna priza
devnost in trdo delo nista bi
la zaman. Ugotavljali smo lah
ko celo kvalitetno rast naših 
šolskih pevcev, posebno otro
ških, kar je najbolj razveselji
vo. Otroški zbori pomenijo prvo 
stopnico na poti do vrhunskega 
mladinskega pevskega petja 
in po zaslugi sposobnih pe
vovodij je videti, da je ta 
stopnica trdno in pravilno po
stavljena. Izbor in izvedba 
pesmi otroških zborov nam to 
dokazujeta. Otroci že v zgod
njih otroških letih spoznava
jo pesmi različnih stilov, in 
in se naučijo pravilne inter
pretacije različnih pesmi. Tu
di mladinski zbori nas niso 
razočarali. Nasprotno, poka
zali so vse tisto, kar smo od 
njili pričakovali, saj jih že 
nekaj let poznamo, in še več. 
Za nastop na reviji se je pri
javilo 14 zborov; nekatere 
med njimi je sestavljalo prav 
veliko število pevcev. Tako 
se je v enem samem popol
dnevu zvrstilo na odru lepo 
urejene telovadnice v osnovni 
šoli Jožeta Moškriča v Jar
šah kar 830 pevcev. Priredi
tev je bila zato mogoče malo 
predolga in utrujajoča za po
slušalce in izvajalce, vendar 
je kvaliteta petja omilila in 
izravnala ta tehnični spodrs
ljaj. Poudariti velja tudi dej
stvo, da so nekatere šole pri
pravile za nastop tudi po tri 
zbore (Polje, Kette-Murn) z

ljudi. Ob takih priložnostih 
se v nas vedno znova poraja 
želja, da bi tudi v naši občini 
prišli do ustrezne dvorane, ki 
bi bila primernejša za tako 
velike nastope in druge kul
turne prireditve, kot so šolske 
telovadnice in avle.

Zbori, ki so nastopali na le
tošnji reviji:

1. Otroški zbor osn. šole Jo
že Moškrič — zborovodja Jer
nej Habjanič;

2. Mladinski zbor os. šole 
Jože Moškrič — zborovodja 
Jernej Habjanič;

3. Otroški zbor os. šole Vi
de Pregare — zborovodja Ma
rija Potočnik;

4. Mladinski zbor os. šole 
Vide Pregare — zborovodja 
Vera Gruden;

5. Mladinski zbor os. šole 
Zalog — zborovodja Mavricij 
Slatnar;

6. Otroški zbor osn. šole Po
lje — zborovodja Marta Go
gala;

7. Mlajši mladinski zbor os. 
šole Polje — zborovodja Lju
ba Novak;

8. Mladinski zbor os. šole 
Polje — zborovodja Janez 
Žnidar;

9. Otroški zbor os. šole So
stro — zborovodja Majda Pe
trič ;

10. Mladinski zbor os. šole 
Sostro — zborovodja Majda 
Petrič;

H. Otroški zbor osn. šole 
Kette-Murn — zb^-ovodja 
Marija Urbančič;

M*

Revija otroških in mladinskih pevskih zborov osnovnih šol obči
ne Moste-Poljc je postala domala že tradicionalna. Posnetek je 
z letošnje revije, ki je bila 24. aprila v osnovni šoli Jože Moškrič

velikim številom pevcev. To 
dejstvo zna ceniti le tisti, ki 
ve, da zbori ne delajo ravno 
v najugodnejših razmerah. 
Velika obremenjenost učen
cev v višjih razredih, pouk v 
Izmenah in ponekod velika 
oddaljenost od šole gotovo ne 
vplivajo ugodno na delo zbo
rov in zborovodij. Posebno ce
nimo tudi zborovodje (Urban- 
čičeva, Petričeva in Habjanič), 
ki so dirigirali na reviji po 
dva zbora, kar zahteva od 
glasbenika izjemen napor in 
mnogo težaškega dela med 
šolskim letom.

V imenu komisije za glasbo 
bi se rada zahvalila letošnjim 
organizatorjem revije, kolek
tivu in vodstvu osnovne šole 
v Jaršah, ki so letos že drugo 
leto ponudili svojo gostoljub
no streho tako velikemu šte
vilu pevcev, in vsem tistim 
tovarišem, ki so pomagali pri 
tehnični izvedbi prireditve. 
Žal nam je, da takega nasto
pa, ki si ga lahko privoščimo 
samo enkrat na leto, ni sliša
lo in videlo večje število po
slušalcev, saj je šolska telo
vadnica veliko premajhen av
ditorij, da bi organizatorji 
mogli povabiti na koncert več

12. Mlajši mlad. zbor osn. 
šole Kette-Murn — zboro
vodja Vera Šilar;

13. Mladinski zbor osn. šole 
Kette-Murn — zborovodja 
Marija Urbančič;

14. Otroški zbor osn. šole 
Križevska vas — zborovodja 
Štefanija Porenta.

Nada Jurjec

Tudi letošnjega pohoda po po
teh partizanske Ljubljane so se 

udeležili kurirji in vezisti NOV

Pomlad kliče k delu tudi na Jančah
Končno je tudi na Jančah, naj

višjem kraju v naši občini, zavla
dala prava pomlad. Dolga • in 
mrzla zima je okovala zemljo v 
led in vse je kazalo, da se ne 
bo kmalu odtajala. Pomlad je 
s precejšnjo zamudo pregnala zi

mo. Zato pa je bilo treba pošte
no zavihati rokave, saj je klicalo 
spočito polje in gozd. Pomladi so 
čakala tudi druga dela. Tako va
ščani Gabrja nadomeščajo dotra
jane cevi vodovoda z novimi. Na 
Tujem grmu in Dolgem brdu 
pa gradijo nov vodovod. Mar
sikatera gospodinja bo z vese
ljem zapela: »Ne bom je nosila 
na glavci vode!«

Bela cesta se bo vila tudi k 
nam. Turistom in domačinom se

XIII. pohod kurirjev 
in vezistov NOV

Kakor vsako leto, so se tu
di letos 11. maja v počastitev 
praznika mesta Ljubljana ude
ležili preživeli partizanski ku
rirji in vezisti skupno z Ljub
ljansko brigado, Tomšičevo 
brigado in VOS XIII. pohoda 
Po poteh partizanske Ljublja
ne. Letos, ko proslavljamo 24- 
letnico osvoboditve Ljublja
ne, se je pohoda poleg bivših 
borcev udeležilo tudi preko 
30 tisoč mladine. Hodili so po 
isti poti, kjer so partizanske 
brigade izvršile poslednji ju
riš na okupirano Ljubljano. 
Bodeča žica in bunkerji oko
li Ljubljane so bili uničeni, 
ostali so le spominski kam
ni, ki ob tradicionalnem po
hodu vsako leto znova oživijo.

Kurirji vezisti in borci dru
gih enot, ki so prišli z Do
lenjske, Gorenjske, Štajerske 
in Primorske, so se že v zgod
njih jutranjih urah zbirali 
pred poslopjem skupščine 
SRS, kjer je igrala godba 
JNA borbene partizanske pe
tni. Ko so predstavniki enot 
položili venec pred grobnico 
narodnih herojev, so formi
rane brigade krenile z godbo, 
ešalonom armije in prapori 
ZB na Trg revolucije, kjer so 
jih prebivalci Ljubljane nav
dušeno pozdravili.

Na trgu revolucije je parti
zanske enote pozdravil pod
predsednik mestne skupščine 
Sergerj Vošnjak, nato pa je v 
spremstvu predsednika orga
nizacijskega odbora Franca 
Stadlerja in drugih organiza
torjev podelil spominske pla
kete, ki so jih prevzeli bojni 
komandanti enot.

Po končani slavnosti so 
partizanske enote s Trga re
volucije krenile v Dom JNA, 
kjer so bili prisrčno sprejete 
in pogoščene. Borci iz vseh 
krajev Slovenije so po 24 le
tih obujali spomine na težke 
toda slavne dni narodnoosvo
bodilnega boja.

Maks Burgar

ne bo treba več jeziti na jame in 
blato na cesti, saj cesto Besnica— 
Janče na debelo posipi jej o s pe
skom. Prav je, da se izboljšajo 
življenjski pogoji ljudem na Jan
čah, saj so med vojno veliko 
pretrpeli in pomagali partizanom.

Tudi šolska mladina je imela v 
maju dovo j skrbi z organiziran em 
proslave ob sprejemu Kurirčkove 
pošte, ki jo je sprejela na Tujem 
grmu pri spomeniku, kjer je II.

grupa PO 21. — 22. maja 1942 od
ločno premagala nemške fašiste. 
Za Dan mladosti so zakurili 
tudi kres kot so ga pred 1. ma
jem. Kadar pa le utegnejo, sko
čijo na gugalnico. Pred dvemi 
leti so jo pionirji prejeli od občin
ske ZPM Ljubljana Moste-Polje. 
Šolskim in predšolskim otrokom 
je za pravo razvedrilo v pomla
di. Zima pa je za janške učence 
težja. Premraženi in mokri se 
ne morejo v razredih ogreti, ker 
slabe peči ne dajejo dovolj to
plote za velike učilnice. Kadar 
pa ostra burja zatuli okoli oglov, 
v janški šoli zares ni prijetno. 
Letošnjo zimo smo to še posebej 
občutili. Šolska stavba je na sle
menu, kjer gospodari veter. Voda 
je bila pa kar dva meseca za
mrznjena v šolskih straniščih. 
Zato je v šoli nujno potrebno 
centralno ogrevanje. Od 6 mili
jonov SD smo sami zbrali polo
vico: vaščani bodo pomagali z
delom in materialom, del sredstev 
je prispeda KS Besnica, ostalo 
pa gospodarske organizacije. Po
kroviteljica PO šole tovarna Izo- 
lirka se je odrezala z enim mili
jonom SD. podjetje Petrol pa s 
300.000 SD. Pomoč sta obljubili 
tudi papirnica Vevče in Arbo. 
3 milijone SD pa pričakujemo od 
občinskih skladov. Dela nam torej 
na Jančah ne bo zmanjkalo.

S. M.

Občinsko tekmovanje 
za Moškričevo značko

V četrtek 8. maja so tek
movali pionirji vseh petih 
centralnih osnovnih šol 
občine Moste-Polje v zna
nju iz slovenske književ
nosti in zgodovine NOV 
za Moškričevo značko. Or
ganizator tega tekmovanja 
je bila osnovna šola Ljub- 
ijana-Polje. Prireditev jie 
bila v počastitev dneva 
zmage, svojo obveznost pa 
so izpolniti pionirji vseh 5 
šol v okviru delovnega 
programa občinske zveze 
mladine — komisije za de
lo s pionirji.

Tekmovalo je 120 pionir
jev, zmagovalcev iz pred
hodnih šolskih tekmovanj. 
Strokovna komisija je bila 
sestavljena iz vrst strokov
njakov vseh petih šol, po
slušalci pa so bili iz vrst 
pionirjev in iz vrst pro
svetnih delavcev, ki dela
jo s pionirji. Vprašanja so 
bila iz prehanih del knji
ževnikov Franceta Bevka, 
Toneta Seliškarja in Ma
teja Bora in iz lokalne 
zgodovine NOV bivših ob
čin Polje in Moste.

Pionirji so bili dobro 
pripravljeni, saj je bilo

težko dobiti zmagovalce. 
Komisija je morala naj
večkrat odločati z dodat
nimi vprašanji. Rezultati 
so bili prav dobri. Pionir
ji so po končanem tekmo
vanju ponosno ponesli med 
svoje tovariše zlate, srebr
ne in bronaste plakete re
volucionarja in narodnega 
heroja Jožeta Moškriča s 
priznanji in knjižnimi na
gradami. Pa tudi tolažilne 
nagrade — kemični svinč
niki — so jih bodrili k na
daljnjemu delu.

V študij je bilo vložene
ga mnogo truda in časa, 
vendar je prav, da mla
dina pozna revolucionarno 
pot in boj svojega kraja, 
v katerem dela in živi. V 
bodoče bo morala občin
ska zveza prijateljev mla
dine poskrbeti za pravo
časen razpis knjižnih del 
in strokovne literature, 
potrebne za študij, komisi
jo pa sestaviti tudi iz vrst 
strokovnjakov drugih šol, 
ki ne poznajo tekmovalcev. 
S tem bi sc izognili poma
njkljivosti, ki je zavirala 
tekmovanje.

Miroslava Mehak

Občinskega tekmovanja za Moškričevo značko, katerega organi- 
zator je bila osnovna šola Polje, so se udeležili pionirji z vseh 
petih centralnih osnovnih šol občine Moste-Polje

Pri osnovni šoli na Jančah imajo lepo urejeno otroško igrišče, 
ki nudi otrokom obilo razvedrila in zabave



6 NAŠA SKUPNOST

Odmev z meščanske gimnazije
Andrej Žugel (1952) je predsednik aktiva ZMS na meščanski gimnaziji. Ker se zadnje 

čase pojavlja med dijaki na šoli in javnostjo več dilem o prostih sobotah, pa problemov o 
novem načinu dela in o delu mladinske organizacije, smo Andreja Zugla povabili, naj nam 
odgovori na nekatera aktualna vprašanja mladih moščanskih dijakov.

1. Slišali je, da bodo tudi na 
moščanski gimnaziji v prihod
njem šolskem letu pričeli s 5- 
dnevnim delovnim tednom. Kaj 
veš o tem?

— Da, res smo se že pogovar
jali o tem; o prehodu na proste 
sobote razmišljajo tudi na neka
terih drugih šolah v Ljubljani. 
Pripravljen je že tudi načrt o de
lu v 5-dnevnem delovnem tednu, 
vendar trenutno še ne vemo, ali 
ga bomo uvedli ali ne. Zadnjo 
besedo o tem bodo imeli starši 
moščanskih dijakov, ki bodo lah
ko v anketi (šola jo že pripravlja) 
povedali svoje mnenje.

2. Kaj ti meniš o tem?
— Sam se s 5-dnevnim del. 

tednom ne strinjam. Vzrokov za 
tako moje mnenje je več. Eden od 
njih je tudi ta, da bom prihodnje le
to dijak četrtega raz. in je vse
kakor neprijetno prav zadnje le
to preiti na nov način dela, ki 
ga je enajst let zahteval stari 6- 
dnevni delovni teden. So pa še 
drugi vzroki! Menim, da šola 
nima pogojev za novi način dela. 
Pouk in mature bi se zavlekle 
daleč v mesec junij, torej v vro
če poletne dni, razredov pa ni 
mogoče zračiti, ker dijake in 
profesorje preveč moti hrup s 
ceste. Po površni oceni sodim, 
da se mnenje večine dijakov

Andrej Zugel

sklada z mojim, natančneje pa se 
bomo pogovorili na konferenci, 
ki jo bomo organizirali v bližnji 
prihodnosti.

3. Kako je z javnim ocenjeva- 
vanjem na šoli?

— Problem javnega ocenjevanja 
je vsekakor eden največkrat ob
ravnavanih problemov ne le na 
naši, ampak tudi na drugih šo
lah. Tudi mladinski aktiv naše 
šole se trudi, da bi v kar naj
večji meri uvedli javno ocenje
vanje. Pri nekaterih predmetih 
smo do neke mere že uspeli, pri 
drugih pa smo šele na začetku 
poti. Seveda pa ob tem ne sme
mo obupati, saj se moramo za
vedati, da je uvedba javnega 
ocenjevanja v šolah problem, ki 
se ga ne da rešiti v mesecu dni, 
ampak je za to potrebna mnogo 
daljša doba.

4. Kakkšcn je bil glede tega od
mev pri dijakih in profesorjih?

— Mislim, da mi ni treba pose
bej poudarjati, da so dijaki z za
dovoljstvom sprejeli uvedbo jav
nega ocenjevanja v šolah. Tudi 
pri profesorjih ni naletelo na 
ostrejši odpor, vendar pa nava
jajo več pomislekov. Predvsem se 
boje, da bi se javno ocenjevanje 
spremnilo v nekakšno izsiljevanje 
ocen. Seveda je ta vzrok vreden 
vsega upoštevanja, saj zahteva 
tak pedagoški ukrep, kot je javno 
ocenjevanje, visoko mero zrelosti 
In samokritike, ki pa jo pri neka
terih dijakih res še pogrešamo.

5. Kaj sploh Je javno ocenjeva
nje?

— Javno ocenjevanje je peda
goški ukrep, ki naj bi do maksi
malne mere zvečal dijakov čut

za samokritičnost in objektivnost. 
Bistvo javnega ocenjevanja je v 
tem, da bi dijak in vsi člani 
razrednega kolektiva zvedeli za 
njegovo oceno, oziroma tudi sa
mi ocenili njegovo znanje. Ven
dar pa bi se dijak v veliki meri 
zadovoljil tudi s tem, da bi pro
fesor povedal oceno, ki jo je di
jak dobil, in s tem, da bi to 
oceno utemeljil, če razred z njo 
ne bi soglašal.

6. Kako je z gimnazijskim uč
nim načrtom?

— Mnenje dijakov (ki smo ga 
mnogokrat slišali na plenarnih 
konferencah, na katerih sodelujejo 
dijaki in profesorji) kakor tudi 
moje mnenje je, da je učni načrt 
prenatrpan. Neredko se zgodi, da 
imajo dijaki sedem ali osem ur 
pouka in razumljivo je, da po 
6, 7 ali celo 8 urah ne morejo več 
tako aktivno sodelovati, kot bi 
bilo potrebno. Učni načrt zaje
ma snov bolj v širino, primanj
kuje pa pogljobljenosti. Menim 
tudi, da je pouka slovenskega je
zika premalo in da mu učni na
črt posveča premalo pozornosti. 
Vsak dijak, ki uspešno opravi 
gimnazijo, bi morali temeljito poz
nati materin jezik. Na žalost pa 
moramo ugotoviti, da temu ni ta
ko, in to ne po krivdi dijakov 
ali profesorjev, saj se kar največ 
trudijo vsi.

7. Kaj na šoli še manjka in 
česa je preveč?

— Na to je težko dogovoriti. So
la je stara in je že to vzrok 
mnogim pomanjkljivostim. Tako 
na primer v razredih nimamo 
umivalnikov, telovadnica je precej 
majhna itn. Se največja pomanj
kljivost šole je njena lega ob 
tako prometni cesti, kot je Za
loška, saj hrup s ceste zelo mo
ti pri delu. Sicer pa je šola do
volj sodobno opremljena. Imamo 
odlično opremljene kabinete za 
pouk kemije, fizike, biologije in 
za tehnični pouk.

Na vprašanje, česa je v šoli 
preveč, pa moram dati nekoliko 
nenavaden, vendar resničen od
govor. Na šoli je preveč — dija
kov. Sola je namreč majhna, raz
redov je malo in še ti so zelo 
majhni, tako da se pogosto zgodi, 
da je v enem oddelku tudi po 
36 dijakov — to pa ne vpliva po
sebno ugodno na intenzivno delo 
v razredu.

8. Koliko odstotkov dijakov je 
uspešno končalo tretjo konferen
čno obdobje in kakšen rezultat 
pričakuješ ob koncu šolskega le
ta?

— Tretjo konferenčno obdobje je 
brez graje zaključilo 59.57 % di
jakov (321 od 538 dijakov). Ned
vomno se bo ta odstotek do kon
ca šolskega leta povečal, ven
dar za sedaj še no bi mogel reči. 
za koliko.

9. Opaziti je neko zaprtost med 
razredi in celo v razredih sa
mih. Kaj Je vzrok temu?

— Vzrok je nedvomno v tem. 
da mladi na šoli in v Mostah na
sploh nimamo nekega mesta, kjer 
bi se lahko zbirali. Dijaki se ob 
svojem prostem času vedno gib
ljejo v nekem ožjem okviru pri
jateljev in ne v okviru enega ali 
celo več razredov skupaj. Popol
noma jasno je, da so vezi, ki nas 
vežejo ob prostem času močnejše 
od tistih, ki nas vežejo v razredu. 
Posledica toga je nekakšna nepo
vezanost med razredi in v raz
redih samih ter tvorbe manjših 
skupinic dijakov.

10. Sc bodo moščanski gimna
zijci udeležili mladinskih delovnih 
brigad?

— Seveda se bodo tudi naši di
jaki letos udeležili mladinskih de
lovnih brigad, vendar točnega 
števila še ne bi mogel povedati.

ker je agitacija še v teku, oziroma 
je glavni del agitacije še pred 
nami.

11. Kakšno je zanimanje dija
kov za izvenšolsko dejavnost?

— Se kar zadovoljivo, če upo
števamo, da so dijaki že s pou
kom močno obremenjeni. Pose
bej pa bi omenil zelo lepo aktiv
nost kluba OZN ter dramskega 
krožka, pa tudi delo drugih krožr- 

kov na šoli je zadovoljivo.

12. In še tvoja osebna želja za 
v bodoče?

— Imam veliko želja in upov za 
prihodnost. Najprej seveda, da bi 
čim uspešnejše končal šolanje na 
gimnaziji in da bi s svojim de
lom v ZMS kar največ prispeval 
k uresničevanju želja in interesov 
mladih.

Lepa hvala za odgovore!
Razgovor pripravil in vodil 

Aleš Kardelj

In še kaj meni o uvajanju pet
dnevnega delovnega tedna na mo
ščanski gimnaziji njen ravnatelj 
ANTON MEDVED?

V vseh razvitih državah — je 
dejal tovariš Medved — imajo že

PO POTEH
(Pohod bratstva in enotnosti 

slovenskih in hrvatskih pionirjev)

XIV. divizija je šla tudi skozi 
Velenje. Zato so se zbrali pio
nirji iz različnih šol Slovenije in 
Hrvatske v tem ljubkem mestecu.

Bila sem vesela, ko sem zvede
la. da se bom tudi jaz udeležila 
tega srečanja.

V soboto 10. maja smo se zbra
li pred poslopjem občinske skup
ščine Moste-Polje. Tam je bilo 
že veliko učencev iz vseh moš
čanskih šol. Ob prihodu avtobusa

smo se namestili v njem in kma
lu je stekel pogovor. Dve uri 
vožnje sta minili v prijetnem oz
račju. V Velenju smo dobili vod
nika. ki nas je spremil v Šoštanj, 
rojstni kraj Karla Destovnika-Ka- 
juha. Najprej smo si ogledali pe
snikov grob. Bil je lepo urejen. 
Na grobu je doprsni Kajuhov 
kip. pod njim pa piše:

• Moja pesem ni le moja pesem 
to je krik vseh nas!
Moja pesem ni le moja pesem, 
to Je boj vseh nas!**

Zraven pa je Se plošča z napi
som: Karel Destovnik, rojen 19.
12. 1922. umrl 22. 2. 1944. Ko sem 
to prebrala, sem razmišljala: »Ta
ko mlad je umrl zato, da smo mi. 
otroci, mladina svobodni. Selc 
dvaindvajset let! Lahko bi Sc da-

dalj časa petdenvni delavni te
den tako v proizvodnji kot tudi 
v upravnem aparatu in na šo
lah. Nedvomno bomo slej ko 
prej tudi pri nas spoznali vse 
prednosti takšnega delovnega ča
sa, ki se kažejo predvsem v nas
lednjem: pouk se lahko bolj kon
centrira in čas, ki ga imamo na 
razpolago, racionalno izkoristi; 
dijaku nudi možnost, da učno 
snov zares temeljito obvlada.

Dijaki imajo povrhu tega en 
prosti dan v tednu, ki ga do
slej niso imeli.

Znano je tudi, da so predmet
niki in učni načrti na šolah in 
še posebej na srednji šolah, zelo 
napeti. Spričo tega je republiški 
sekretariat za šolstvo že lansko 
leto uvedel na nekaterih šolah 
ekspirimentalni 5-dnevni delavnik, 
ki se je dobro obnesel. Dijaki 
na teh šolah, ki so v začetku z 
nezaupanjem sprejeli nov učni 
čas, so danes nad vse zadovoljni, 
ker je le-ta predvsem njim v 
prid.

Vsekakor je to po moji sodbi 
nova kvaliteta v učno-vzgojnem 
procesu, ki je ne kaže prezreti in 
zanemariti. Menim tudi, da ima 
meščanska gimnazija vse pogoje, 
da preide na 5-dnevni delovni 
teden, seveda ob upoštvanju kra
jevnih dejavnikov.

Upamo — je sklenil svojo misel 
tovariš Medved —, da bodo tudi 
starši spoznali prednost tega kon
cepta sicer pa bodo prek anket
nega lista imeli dovolj možnosti, 
da se izjasnijo za stari ali novi 
delovni čas.

XIV. DIVIZIJE
nes živel. Skoda ga je. In kako 
lepe pesmi je pisal.

Iz sanj me je predramil vod
nikov glas: »Pojdimo si ogledat 
še spominsko sobo v Šoštanjski 
šoli!« Spominska soba je v pr
vem nadstropju. V njej so roko
pisi Kajuhovih pesmi, pismo ma
teri in dekletu in spričevalo. Bil 
je dober učenec. Tu so bile nje
gove šolske naloge, fotografije iz 
rane mladosti in iz vojnih časov, 
pesmi, ki jih je napisal pod 
psevdominom Drago Jeron. Za
tem smo si ogledali še rojstno

hišo. Vrnili smo se v Velenje, 
kjer je bila proslava. Pionirji Iz 
velenjskih šol so peli pesmi. Naj
bolj mi je bila všeč tista o XIV. 
diviziji. Deklamirali so partizan
ske pesmi in folklorne skupine so 
pokazale svoje znanje. Franc Le
skovšek pa je podelil prapor ve
lenjskim pionirjem. Po proslavi 
smo odšli v park h kosilu. Do
bili smo partizanski golaž s kru
hom. I*o kosilu smo odšli na Ku- 
celj, hrib v bližini, in si z vrha 
ogledali Velenje. Med drugim 
smo videli tovarno Gorenje in le
po ohranjen grad, ki je stal mo
gočno na hribu, polnem drevja in 
hlada. 2e so nas klicali in morali 
smo se posloviti od mesteca in 
se vrniti v Ljubljano.

Teja Alič 
z. c osn. šole 
Vide Pregare

Pionirji osnovne šole Vide Pregare na grobu partizanskega pe
snika Karla Destovnika-Kajuha v Šoštanju

Gftčani 
pišejo ...

TOVARIŠ UREDNIK!

Lani je občinska skupščina 
razgrnila zazidalni načrt sta
novanjskega področja in bo
doče industrijske cone v Mo
stah. Novi objekti bodo iz
redno pomembni za industrij
ski razvoj Most. V neposredni 
bližini občinske skupščin0 bo
do prav kmalu pričeli rušiti 
stare dotrajene stavbe, ki 
zavzemajo nujni »življenjski 
prostor« modernejšim poslov
nim in stanovanjskim zgrad
bam. Porušili bodo tudi bivšo 
gostilno Legat in okoliške 
stavbe. Kot smo nedavno pre
brali v dnevnem časopisju, 
bodo zelo kmalu pričeli gra
diti podvoz v Kajuhovi ulici.

Slika na dan devetega maja 
letos v Delu, ki prikazuje pri
hod osvoboditeljev v Ljublja
no in takratne Ljubljane, me 
je spodbudila k vprašanju, 
ali bomo že čez nekoliko let 
vedeli, kakšen je bil mali niz
ki mostiček na koncu Pregar- 
čeve ulice in kje so bile tiste 
stare hiše okoli mizarstva Mo
ste? Najbrž ne!

Vaše uredništvo občasno 
objavi slike zgradb in objek
tov, ki so zapisani krampu in 
lopati. Vendar se mi zdi, da 
vsega, kar bodo sedaj in še v 
prihodnje rušili, ne boste za
beležili na filmski papir. Za
to predlagam, da občinska 
skupščina poskrbi, da bo v 
foto arhivu ohranjena današ
nja slika Most, ki jo bo prav 
kmalu nadomestil moderen 
in urbaniziran vzhodni del 
mesta.

Fran Žagar, Moste

SADOVNJAK
OGROŽA
VAŠČANE

Od leta 1961 je v Javoru v dru
žbeni lasti velik strnjen nasad z 
okoli 7000 jablanami; sedaj je last 
Agrokombinata Barje.

Vaščanom je nasad povzročil Že 
precej nevšečnosti. Najhuje je, da 
ga večkrat škropijo z nevarnimi 
škropivi, kot je na primer endrin. 
Čebelarji so se hudovali, ker je 
v prejšnjih letih pomrlo mnogo 
čebel. Pred leti sta poginila dva 
vola. ki sta uživala zastrupljeno 
krmo. Otroci so prinašali kazat 
zastrupljene ptičke. Letos v apri
lu so ponovno škropili ob vetrov
nem vremenu in Je neslo škro
pivo daleč preko ograje na za
sebne njive in travnike. Ponekod 
so njive oddaljene komaj nekaj 
metrov od meje. Frančiška Mo
har, ki je izgubila vso obdeloval
no zemljo prav zaradi tega sa
dovnjaka, bi letos kmalu bila ob 
dve kravi in telico. Nenadoma so 
namreč vse živali obolele, ker so 
jih krmili s krmo iz kozolca, ki 
leži 12 m od nasada. Le hitri in
tervenciji živinozdravnika se mo
rajo zahvaliti, da živali niso po
ginile. Tudi kapnice ne morejo 
uporabljati, dokler strehe ne bo 
dež temeljito spral. Pripominjam 
Se, da sta tudi šolsko zemljišče 
in poslopje v neposredni bližini 
sadovnjaka in je za vso šolsko 
mladino ozračje škodljivo. Lahko 
sta zastrupljena krma in drugi 
poljski pridelki. Celo sami škro- 
pllcl niso dovolj zaščiteni pred 
nesrečo. Zdi se mi, da bi Agro
kombinat lahko uporabljal zn 
zdravje ljudi in Živali manj ne
varna škropiva in škropil le v 
času, ko Je mirno ozračje.

Andrej Borčič

DOPISUJ V SVOJ UST!
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VESTI S TERENA - VESTI S TERENA - VESTI

Ne ostati samo pri sklepih h množičnost in kvaliteto
V aprilu in maju smo ime- narji. Veliko se da narediti

Aktiv mladih komunistov pri krajevni konferenci ZKS Polje

Sklepi III. redne krajevne konference ZKS Polje vsebujejo tu
di zadolžitev o ustanovitvi stalnega aktiva mladih komunistov. Ta 
aktiv naj poživi delovanje organizacij ZM na področju Polja in 
ne nazadnje kadrovsko učvrsti in pomladi vrste organizacije ZKS, 
predvsem tistih, kjer le-te ne skrbijo dovolj za pomlajevanje svo
jih vrst.

Za organizacijsko, vsebinsko in 
politično odgovornost ustanovitve 
stalnega aktiva mladih komuni
stov (nadalje: aktiv mladih) je
bila zadolžena komisija za mla
dinska vprašanja pri krajevni 
konferenci ZKS Polje. Komisija 
je na svoji seji 26. 2. 1969 spre
jela sklepe v zvezi z ustanovitvi
jo aktiva mladih. Naj jih nekaj 
navedemo:

Aktiv mladih sestavljajo:
1. člani organizacije ZK s pod

ročja krajevne konference ZK 
Polje do 27. leta starosti,

2. Člani organizacije ZK štu
dentje, dijaki in drugi komunisti

nih organizacijah v katerih je 
npr. kadrovska politika, nagraje
vanje, ipd. vsaj približno zado
voljivo rešeno.

Individualni študij je ena zelo 
pomembnih oblik izobraževanja 
članov aktiva in mora ostati še 
naprej stalno idejno-politična ob
lika izobraževanja vsakega mla
dega komunista (študij časopisov 
in revij družbenopolitične vsebi
ne, resolucij republiških in mest
nih vodstev ZK).

Prav tako je komisija razprav
ljala o možnih kandidatih za vod-

do 27. leta starosti, ne glede na stvo

.#vy
3' >■>

•. M i

m
Udeleženci 4. krajevne konference ZK Polje pozorno spremlja
jo njen potek

mesto sprejema in zaposlitve, ki 
prebivajo na področju krajevne 
konference ZK Polje,

3. vsi v tekočem letu novospre- 
jeti člani ZK od 27. - 30. leta,

4. vsi perspektivni kandidati za 
sprejem v članstvo ZK s področ
ja krajevne konference ZK Polje.

Glede vsebine in oblike delo
vanja aktiva mladih govore skle
pi o: •

— delovnih sestankih; o dogo
vorih članov stalnega aktiva za 
skupne akcije, npr. za ustanovi
tev aktiva ZMS v krajevnih skup
nostih ali delovnih organizacijah, 
kjer aktiva še ni; o obveznih 
predavanjih s politično ideolo
škega in družbenega področja; o 
delovnih sestankih posameznih 
skupin članov aktiva mladih pri 
dogovarjanju za reševanje kon
kretnih nalog organizacij ZM na 
terenu in v delovnih organizaci
jah. Taki delovni sestanki bodo 
sklicani na pobudo vodstva akti
va ali mladih komunistov s po
sameznih področij, npr. glede 
ustanovitev mladinskih organiza
cij v krajevnih skupnostih Zalog. 
Zadvor, Zadobrova, v gospodar
skih organizacijah Agrokombinat 
Emona itd.

Glede izobraževanja Je v skle
pih govor o izletih z razgovori 
oz. predavanji. Ta oblika se zdi 
posebno primerna za razpravo o 
Polpretekli zgodovini razvoja na
še družbe. Na tak izlet Je moči 
Povabiti starejše komuniste, ki so 
neposredno sodelovali pri vseh 
glavnih političnih dogajanjih zad
njega časa.

Razgovore z odborniki oz. po
slanci o delovanju skupščin ter 
o problemih komunalne samo
uprave bi lahko kombinirali tudi 
z udeležbo članov aktiva na se
jah skupščin.

Za posamezne teme iz samo
upravnega področja bi pripravili 
tudi razgovore in obiske v delov-

vala pismo novosprejetim članom 
ZK.

Po pripravi vsega potrebnega 
gradiva je komisija sklicala mla
de komuniste na ustanovni se
stanek stalnega aktiva, ki je bil 
10. aprila 1969 v prostoru KS v 
Polju. Sestanka so se poleg čla
nov aktiva udeležili še člani CK 
in MK ZKS Karla Novak in Goj
ko Stanič, sekretar krajevne kon
ference Bojan Grobeljšek in vod
ja krajevne konference ZM Mo- 
ste-Polje Aleš Golja. Prisotni 
člani aktiva in gostje so toplo 
pozdravili ustanovitev aktiva mla
dih, kar je po njihovem mnenju 
dolgoletna neorganiziranost mla
dih imela za posledico večjo poli
tično pasivnost tako v delovanju 
organizacij ZK kot v društvih in 
organizacijah, ki združujejo mla
de. Ugodno so ocenili predlagani 
dolgoročni program delovanja ak
tiva in vsebino pisma no
vosprejetim članom organizacij 
ZK. Večina je menila, da je vloga 
mladih komunistov predvsem v 
pospešenem in neprekinjenem 
utrjevanju svojih vrst, širjenju 
kroga somišljenikov in vključe
vanju v vsa področja družbenopo
litične aktivnosti mladine. Glede 
združevanja na ravni četrti je 
prevladovalo mnenje, da je pri
merno predvsem zato, ker se 
komunisti dvignejo iz zaprtosti 
delovne problematike posamezne
ga delovnega mesta oziroma de
lovne organizacije na širšo raven. 
Pravo tovarištvo se lahko kuje 
samo v skupni politični aktivno
sti, in to znotraj našega samo
upravnega sistema, znotraj celot
ne strukture ZK. V tem pogledu 
samo združevanje mladih komu
nistov ne daje vseh možnosti za 
ustvarjanje pravega tovarištva, 
toda nedvomno omogoča zbliže
vanje in spoznavanje drug dru
gega.

S tem je bilo pojasnjeno vpra
šanje članice aktiva, ki je imela 
aktiv mladih za neke vrste »po

roto«, pred katero bi mladinci in 
mladinke pripovedovali oz. od
govarjali za dejavnost posamez
nih mladinskih organizacij, ne 
pa obratno, da mladi komunisti 
delujejo v organizacijah ZM, po
magajo pri reševanju konkretnih 
problemov In ne nazadnje, da so 
politično odgovorni za realizacijo 
njihovih programov. Podana je 
bila tudi zahteva o formiranju 
krajevne konference ZM v Polju. 
Člani in vodje konference mora
jo biti predvsem člani aktiva mla
dih komunistov.

Gostje so pohvalno ocenili pri
zadevanje komiteja in komisije 
za nadaljni razvoj organizacij 
ZK.

Večina razpravljavcev na usta- 
• novnem sestanku vidi pomoč mla
dim članom v tem, da jih orga
nizacije ali vodstva ZK vključijo 
v konkretno politično dejavnost, 
bodisi v ZM in njenih društvih 
ali v drugih družbenopolitičnih 
organizacijah. Nesprejemljivo je, 
da bi se novosprejeti zaprli v or
ganizacijo ZK, namesto da bi po
stali še aktivnejši. Mladi ljudje, 
ki so prišli v ZK, resno jemlje
jo nove obveznosti, zato jih je 
treba usposabljati zanje. Vodstva 
ZK bi morala stalno spremljati 
razpoloženja mladih komunistov 
in jih podpirati pri premagova
nju inertnosti in starih navad. Ta
ko bodo mladi komunisti doživ
ljali zadovoljstvo v družbenopo
litičnem delu in ne bodo razoča- 
ni. Razpravljavci so bili prepri
čani, da bo treba v prihodnje po
večati napor za osvojitev znanja 
mladih komunistov o bistvenih 
vprašanjih boja za socializem pri 
nas in v svetu. Na kraju usta
novnega sestanka je bilo izvolje
no 9-člansko vodstvo stalnega 
aktiva mladih, ki ga sestavljajo 
mladi komunisti s terena, gospo
darskih organizacij in študentje. 
Aktiv mladih šteje 63 mladih ko
munistov s področja Polja.

Prva seja vodstva stalnega ak
tiva mladih komunistov je bila 
23. aprila 1969. Na seji je bil iz
voljen za predsednika Andrej Ci
merman (organizacija ZK Iskra) 
za namestnika pa Miloš Lojevec 
(organizacija ZK Polje).

Sklenjeno je bilo, da predsednik 
ali njegov namestnik skrbita za 
organizacijsko in vsebinsko rea
lizacijo predvidenih akcij, za skli
canje skupnih sestankov aktiva 
in vodstva aktiva ter vodita evi
denco o vsakokratni prisotnosti 
vabljenih članov. Po potrebi po
ročata krajevni konferenci ZKS o 
delu in problematiki dela stalne
ga aktiva mladih komunistov. Pri 
svojem delu sta samostojna, po 
potrebi pa sodelujeta z mestnim 
komitejem ZKS in mladinsko ko
misijo pri krajevni konferenci 
ZKS.

Drugi člani vodstva aktiva mla
dih so; Irena Kržič, Lojze Srebr
nič — organizacija ZK Polje, Ru
di Puhar -*• organizacija ZK gim
nazija, Anica Miklič — organiza
cija ZK Zadvor, Borut Maček — 
organizacija KZ Zadobrova, Vid 
Vilfan in Suljo Devedjič — or
ganizacija ZK Papirnice Vevče. 
Politično so odgovorni za realiza
cijo programa delovanja stalne
ga aktiva in delujejo med mla
dimi komunisti in mladino tam, 
kjer žive in delajo. So nosilci do
govorjenih akcij aktiva na terenu 
in v gospodarskih organizacijah.

Konkretizacija programa za maj 
kaže, da je aktiv mladih že pre
bolel začetne organizacijske teža
ve in da bo s sodelovanjem in s 
pomočjo krajevnega komiteja 
ZKS, komisije za mladinska vpra
šanja, organizacij ZKS in starej
ših komunistov uspel. Pri uresniče
vanju programa in tako oživel 
družbenopolitično aktivnost mladi
ne na področju krajevne konfe
rence ZK Polje.

Marolt

li vrsto proslav in prireditev, 
ki so potekale v kar najbolj 
prazničnem ozračju. Po mno
žičnosti udeležencev so tudi 
letos te prireditve bile pestre 
in zanimive. So pa imele tu
di nekatere senčne strani in 
o teih bi želeli spregovoriti.

Menimo, da bi morali v bo
doče tako občinski kot tudi 
krajevni družbenopolitični de
javniki izdelali v okvirni celo
letni program proslav in pri
reditev, v katerega bi vklju
čili vsa društva, šole, telesno 
vzgojne organizacije, kultur
na društva in še posebej mla
dino. Pobudnik tega bi mo
rala biti seveda socialistična 
zveza. Ce bi tako načrtno de
lali, potem se nam ne bi zgo
dilo, da prepogosto pozabimo 
na tako pomemben praznik, 
kot je dan zmage, ki je šel 
neopazno mimo nas. Sem se
veda ne štejemo tistih prire
ditev, ki so bile na dan zma
ge v okviru mesta Ljubljane. 
Če za veliko noč lahko po 
vseh vaseh pokajo možnarji, 
zakaj ne bi na predvečer 
zmage zagoreli kresovi in za
kaj ne bi zletele v temno ne
bo rakete in zabobneli mož-

tudi s skromnimi sredstvi, 
imeti je treba samo več pri
zadevnosti in posluha.

Pri tem je seveda iskati 
vedno novih in prikladnih 
oblik, ki bodo ljudi pritegnile, 
kajti tudi to je eden od 
vzrokov, da so bile letošnje 
majske prireditve ponekod 
slabo obiskane. Na primer: 
množični nastop šolarjev ob 
dnevu mladosti na stadionu 
Slovana bi se dal prav goto
vo popestriti še s kako zani
mivo in atraktivno točko. Lep 
zgled skupnega sodelovanja 
organizacij in društev je po
hod po poteh II. grupe odre
dov, čeprav sodimo, da bi se 
tudi ta manifestacija dala še 
bolj popestriti. Dosedanje iz
kušnje namreč kažejo na to, 
da je bila že marsikatera 
prireditev — čeprav morda 
dobro zasnovana — okrnjena, 
ker prireditelji niso vanjo 
pravočasno pritegnili vseh de
javnikov. Zgodilo se je tudi 
to, da smo z večjo vsoto de
narja, ki nam je bila na raz
polago, imeli slabo prireditev 
in narobe, da smo z malo 
denarja imeli zanimivo in 
množično obiskano prireditev.

Nastopil je tudi guslar
Člani mladinskega kluba Ko

deljevo so skupaj z drugimi lju
bljanskimi mladinskimi klubi in 
pripadniki JLA priredili na pred
večer 1. maja taborni ogenj na 
ljubljanskem gradu. Srečanje je 
potekalo v prijetnem ozračju, saj 
so imeli na programu narodne

plese, recitacije in celo petje pra
vega guslarja. Pogovarjali so se 
tudi z vojaki in člani drugih 
mladinskih kluhov, na koncu pa 
so prisostvovali salvam v poča
stitev praznika dela, ki sojih pred 
gradom izstrelili vojaki.

A. K.

Zbrali smo 5.600 kg papirja
Tudi mi smo se vključili v pio

nirsko zbiralno akcijo odpadnega 
papirja, ki sta jo razpisala pod
jetje Dinos in zveza prijateljev 
mladine. Kakšen vrvež je bil ti
ste dni na šolskem dvorišču med 
obema izmenama! Kolesa, otroški 
vozički, samokolnice, bicikll, ce
lo avtomobil je prispeval k te
mu. da se je zbralo v nekaj urah 
toliko papirja. Vsi smo hiteli, vsi 
smo Imeli polne roke dela: Mat
ko je tehtal, Mitja je zapisoval, 
Tone vezal raztrgane snopiče, vr
sta pionirjev si jih je podajala 
iz rok v roke do določenega pro

stora, na vse pa je skrbno pazil 
in nam pomagal naš hišnik. Naj
pogosteje so morali zapisovati 
imena učencev iz 2. a razreda. In 
zmagali so! Sami so zbrali več 
kot pol tone papirja! Za njimi so 
bili najboljši 4. b, pa 7. a in 5. c 
razred. O, imamo tudi razred, 
ki ni našel niti enega samega pa
pirčka !

Denar, ki smo ga dobili s to 
akcijo, bomo uporabili za končni 
izlet. Zelo prav nam bo prišel.

Tone Perovšek, 8. c 
osn. šola Vide Pregare

Prijateljsko srečanje 
v Banja £uki

V poznih nočnih urah smo pri
speli v Banja Luko. Prenočili 
smo v dijaškem domu. Vso or
ganizacijo našega prijetnega bi
vanja je vodila osnovna šola Ka- 
sim Hadžič.

2e naslednji dan sem si ogle
dala Banja Luko. Ob pogledu na 
mesto sem bila prijetno prese
nečena. Vedno sem si Banja Luko 
predstavljala kot majhno bosen
sko mestece. Skupno z učenci 
vseh bratskih republik smo si 
ogledali staro trdnjavo, ki leži 
na levem bregu reke Vrbas. Tam 
smo Imeli tudi proslavo. Vreme 
pa nam ni bilo naklonjeno. Kljub 
dežju smo sl ogledali krasote bo
senskih narodnih plesov, poslu
šali smo pevski zbor In še nekaj 
recitacij.

Vse šole, ki so se udeležile tega 
bratskega srečanja, so se pomeri
li v atletskih disciplinah. Med 
petnajstimi šolami, ki so se ude
ležile tekmovanja, so naši fantje 
dosegli 1. mesto in priborili šoli 
čudovit pokal. Po skupnem se

števku točk pa smo na 2. me
stu. Po končanem tekmovanju 
so nas z avtobusi odpeljali na 
bližnji banjaluški vrh. Spomenik 
je napravil name nepozaben vtis 
zaradi svoje nenavadne velikosti 
in lepote.

Naslednji dan smo sl ogledali 
zgodovinsko mesto Jajce. Zani
mivosti je toliko, da jih vseh ni 
mogoče našteti. Obiskali smo 
zgradbo, v kateri je bilo drugo 
zasedanje AVNOJA. Stavba je da
nes muzej, opremljen s slikami 
iz NOB. Pohištvo je še isto kot 
ob zasedanju.

Ko smo se z avtobusi vračali 
skoz Jajce, smo občudovali le
pote slapov, ki jih dela reka Pli
va.

Ob pogledu na te prekrasne le
pote sem bila vedno bolj hva
ležna vodstvu naše šole, da mi 
je omogočilo obisk bratske re
publike.

Dalija Zupan, 7. c 
osn. š. V. Pregare
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Aktiv mladih komunistov komiteja četrtne 
konference ZKS Zelena jama — Jarše

Odlikovani so kili
Na pobudo komiteja mestne konference ZKS Ljubljana 

in komitejev četrtnih konferenc ZKS na področju Ljublja
ne so pričeli v začetku tega leta ustanavljati aktive mladih 
komunistov.

Med drugimi so ustanovili v začetku letošnjega febru
arja aktiv mladih komunistov tudi na področju četrtne 
konference Zelena jama — Jarše.

Člani aktiva naj bi postali vsi mladinci, včlanjeni v 
osnovnih organizacijah ZK na področju Zelena jama — 
Jarše.

Na ustanovnem sestanku, ki 
ga je vodil sekretar komite
ja četrtne konference ZKS 
Zelena jama — Jarše Bogdan 
Sturm, smo se domenili, kak
šno bo naše delo in izvolili 
svoj odbor.

Uvodoma je B. Sturm pou
daril, da ni aktiv mladih ko- 
miunistov mišljen kot osnovna 
organizacija ZK, pač pa je 
naloga aktiva predvsem raz
širjanje splošnega znanja 
mladih komunistov, medse
bojnega spoznavanja ter raz
širjanja naših vrst. Obiski na
ših sestankov ne bi bili obvez
ni, saj smo v program vne
sli različne teme iz politične
ga in gospodarskega sistema.

Odbori aktiva, v katerega 
so bili izvoljeni Srečko Resnik

(OOZK Saturnus), Milenko 
Roš (OOZK Nove Jarše), Sa
bina Saje (OOZK Kemična 
tovarna Moste), je bila zada
na naloga sestaviti osnutek 
programa za to leto, ki bi ga 
sprejeli na naslednjem sreča
nju.

Odbor je ob pomoči F. 
Ostermana pripravil osnutek 
programa in ga poslal vsem 
članom aktiva.

V program, ki je bil spre
jet 21. februarja letos, smo 
vnesli naslednje teme: volit
ve v delovnih organizacijah, 
samoupravljanje, kadrovska 
politika v podjetjih, problemi 
na področju ekonomije, obisk 
drugega aktiva mladih komu
nistov, katoliška cerkev v de
lu z mladino pri nas, svo-

Kegljači Saturnusa prvi
Kegljaški turnir, katerega vsako 

leto prireja zveza vojaških vojnih 
invalidov občine Moste-Polje je 
postal že tradicionalen in je obe
nem tudi neuradno občinsko pr
venstvo. Iz leta v leto sodeluje 
več ekip in jih je bilo letos že 14.

Tudi letos je tekmovanje v ce
loti uspelo. Tekmovali so v di
sciplini 6 X 100 lučajev. Tekmova
nje je bilo na 4-steznem kegljišču 
KK SATURNUS v dneh 9., 10.
in 11. maja. Ze od samega za
četka je bilo slutiti, da bo boj 
med ekipami zelo izenačen, saj 
so bile prijavljene ekipe, ki na
stopajo v republiški ligi, kot so 
Slovenija ceste, Saturnus, Gradis 
in drugi.

Po prvem dnevu tekmovanja so 
imeli največ uspeha kegljači Slo
venija ceste, saj so podrli 2.302 
kegljev ali 384 kegljev v povprečju 
na enega tekmovalca. Težko je 
bilo verjeti, da bi še katera ekipa 
dosegla boljši rezultat, čeprav se

1. Lunar, Saturnus
2. Sobočan, Emona
3. Cernejka, Izolirka
4. Mikanec, Slovenija
5. Tršan ml. 

itd.

kegljev

426
423
410
407
404

jetsko-kitajski spor, razgovori 
s starejšimi komunisti, kul
turniki, športniki in aktualni 
politični dogodki.

Od ustanovnega sestanka 
smo se člani aktiva sestali 
trikrat.

Ker smo bili člani aktiva 
premalo seznanjeni s siste
mom volitev v delovnih orga
nizacijah, smo naprosili to
variša Peterco, da bi nam na 
kratko opisal organizacijo vo
litev, načelo rotacije in re
elekcije in v razgovoru z 
njim je vsakdo dobil odgovor 
na vprašanje, ki ga je o tej 
temi zanimalo.

Drugo temo smo posvetili 
ikatoliški cerkvi v delu z mla
dino pri nas. Na to temo je 
bil zelo velik odziv, saj je ta 
problematika zelo aktualna za 
nas mlade komuniste. Ta pro
blem nam je zelo dobro osve
tlil tovariš M. Kerševan, pre
davatelj višje šole za politič
ne vede v Ljubljani.

Ker je pred kratkim po
novno prišlo do sovjetsko-ki- 
tajskega spora, smo zaradi 
velikega zanimanja za ta 
problem naprosili zunanjepo
litičnega komentatorja tova

Ob 15-letnici ustanovitve 
podjetja Javna skladišča je 
predsednik republike Josip 
Broz-Tito odlikoval naslednje 
delavce tega podjetja:

Z REDOM REPUBLIKE S 
S REBRNIM VENCEM
Jožeta Borštnarja

Z REDOM DELA Z ZLA
TIM VENCEM
Franca Petriča

Z REDOM REPUBLIKE Z 
BRONASTIM VENCEM
Dominika Puharja

Z REDOM DELA 
BRNIM VENCEM
Jova Borenoviča 
Vinka Jakliča 
Iva Jurca 
Edvarda Medveda 
Jožeta Novaka

S SRE-

Viktorja Podobnika 
Bogdana Sturma 
Staneta Zavrla 
Vlada Zlobka

Z MEDALJO DELA
Antona Jelerja 
Franca Kerna 
Hamida Kukavica 
Franca Senica.

Poleg tega je bil za 30-let- 
nico uspešnega vodenja pod
jetja odlikovan z redom re
publike s srebrnim vencem 
Friderik Kelle, direktor Ko
linske tovarne hranil, za 70- 
letnioo rojstva pa je bil od
likovan z Redom republike s 
srebrnim vencem Janez Pan- 
geršič, član občinskega odbo
ra zveze združenj borcev NOB 
Ljubljana Moste-Polje.

Čestitkam k visokim prizna
njem se pridružuje tudi ured
ništvo Nsk.

Kurirji in vezisti NOV v Velenju
Velenje — simbol rudar

skega mesta je 27. aprila v 
zelenju in zastavah sprelejo 
borce iz vseh nekdanjih šta
jerskih in koroških partizan
skih enot, med njimi tudi 
kurirje in veziste NOV.

3. Izolirka 2.288
4. Emona, 5. Invalid Itd.

Med posamezniki so dosegli
tekmovalci tele rezultate:

Tekmovanje in organizacija sta 
bila na dostojni višini in ni med 
tekmovanjem prišlo do nobenih 
zastojev in pritožb. Za v bodoče 
bi pa predlagal: če se že tekmu
je po turnirskem sistemu, bi mo
rali biti pokali, diplome in nagra
de razstavljene na samem prizo
rišču, da tekmovalci vidijo, za 
kakšno trofejo se bojujejo in na 
čast katerega praznika nasto
pajo.

Mladi komunisti iz Jarš in Zelene jame na izletu. O tem beri
te članek na Z. strani

Ze od ranega jutra, ko so 
po zvočnikih odmevale bor
bene partizanske pesmi, so se 
v partizanskem taboru zbirali 
preživeli borci. Ko so bile 
enote postrojene, so borci na 
čelu z bojnimi zastavami od
korakali proti tribuni. Točno 
ob določenem času se je v 
Velenje pripeljal predsednik 
republike Josip Broz-Tito. V 
V spremstvu nekdanjega ko
mandanta IV. operativne co
ne generalnega polkovnika 
Franca Poglajna je pregledal 
vrste nekdanjih partizanskih 
enot, ki so se bojevale na Sta- 
jarskem. Po slavnostnem zbo
rovanju so borci v partizan
skem taborišču obujali spomi
ne, partizanske pesmi pa so 
odmevale ne samo po zvočni
kih marveč so jih prepevali 
tudi borci, dokler se niso po
slovili iz Velenja z željo, da 
bi se zopet srečali.

Maks Burgar

Gojimo dobre 
tradicije

KO RK Kodeljevo je že vrsto 
let poleg drugega pozorna tudi na 
starejše občane svoje skupnosti. 
Tako je bilo tudi letos: 15. maja

jim je Izolirka nevarno približe
vala. Drugi dan Je nastopila ekipa 
Saturnusa, ki se je tudi potego
vala za prvo mesto. Odlična igra 
Lunarja (426) Tršana ml. (404) In 
Pirca (393) pa je zadostovala za 
prvo mesto, čeprav z razliko sa
mo 2 kegljev.

Tudi druge ekipe so se šport
no bojevale, le da ene z večjo, 
druge pa z manjšo športno sre
čo.

Na koncu tekmovanja je bil 
vrstni red med ekipami nasled
nji:

kegljev
1. Saturnus 2.304
2. Slovenija ceste 2.302

Po vsem tem se vidi, da je v 
naši občini za to vrsto športa 
veliko zanimanja In bi bilo za
želeno, da je takih ali drugačnih 
tekmovanj več, saj bi to tud 
dvignilo kvaliteto in množičnost.

Poglavje zase pa je kegljišče, ki 
je še vedno klasično, tj. ni avto
matično in nima centralne kurja
ve. Zato bi bilo potrebno misliti 
na to, da bi tak objekt v naši 
občini postavili, ker v nasprot
nem primeru ne bomo mogli več 
govoriti o kakršnikoli kvaliteti, 
ki je dosedaj na vidnem mestu.

Zvone Pirc

riša Košmrla, da nam je na 
zelo dostopen način prikazal 
sov jetsko-kitajski spor in raz
mere na Kitajskem, saj je bil 
sam dalj časa na Vzhodu.

Po teh treh srečanjih ugo
tavljamo mladi komunisti, da 
je ta način izmenjave mnenj 
za nas najprikladnejši ker 
smo le tako najhitreje poučeni 
in seznanjeni s problemi poli
tike in gospodarstva pri nas in 
v svetu.

Milenko Roš 
Šmartinska, blok J-5

Sto moščonskih 
gimnazijcev 

v Velenju
Približno sto dijakov meščan

ske gimnazije se je v nedeljo 27. 
aprila udeležilo proslave sloven
skega narodnega praznika v Ve
lenju. Obisk te prireditve sta di
jakom omogočila vodstvo šole in 
ljubljanski sindikati.

Metropola Šaleške doline nas 
je pričakala v soncu in s par
tizansko pesmijo, ki je odmevala 
po zvočnikih. Na ploščadi pred 
tribuno je dokajšnja množica 
kljub soncu in vročini pričakala 
goste, med njimi predsednika 
Tita. Tudi mi smo ga toplo poz
dravili in mu mahali v pozdrav. 
Po končani proslavi smo se raz
kropili po mestu in si ga ogle
dali od gradu do jezera. Proslave 
se je udeležilo približno sto ti
soč ljudi.

A. K.

Harmonikarji v 
Pulju: odlično
Harmonikarski orkester 

glasbene šole Moste-Polje 
se je tudi letos udeležil 
majskega mednarodnega 
festivala harmonikarskih 
orkestrov v Pulju. Prejš
njim uspehom je pridružil 
letos še enega. Navdušeno 
občinstvo kar ni pustilo z 
odra mlade glasbenike, ki 
so pod vodstvom dirigenta 
prof. Srečka Piškurja iz
vajali zahtevni program z 
brezhibnostjo in bravuroz- 
nostjo, lastno vigranim 
glasbenim ansamblom. Če 
upoštevamo, da mladim 
članom orkestra glasba ni 
edini niti glavni »poklic«, 
je njihov uspeh še toliko 
bolj vreden vsega prizna
nja.

Dne 2. aprila smo imeU v va
si letos že drugo prireditev v ok
viru 5. revije gledaliških skupin 
naše občine. Gostovali sta skupini 
iz Dolskega in Slap z Babilon
skim stolpom oziroma z enode
janko Kje Je meja. Obo igri sta 
privabili navzlic lepemu vreme
nu precej vaščanov, ki so napol
nili dvorano. Veseli nas, da smo 
videli same mlade igralce, kar je

se je v avli osn. š. Ketteja in 
Murna zbralo prek nad 70 let 
starih Kodeljčanov. V imenu 
krajevnih organizacij jih je pozd
ravil predsednik KO SZDL Ko
deljevo Beno Kušar. Nato so se 
zvrstile različne točke programa, 
ki so jih pripravili učenci osnov
ne šole Ketteja in Murna in 
glasbene šole.

V sproščenem ozračju in ob 
spremljavi harmonike se je razvil 
lovariški večer, ki bo vsem ostal 
v najlepšem spominu. Ker se pri
reditve 30 bolnih starejših občanov 
ni moglo udeležiti, so Jih neutrud
ni člani KO RK obiskali na do
mu. Najstarejšega, 00-letnoga 
Eranca Juvana pa so se posebej 
spomnili s šopkom in skromnim 
darilom.

Organizatorjem prireditve velja 
vse priznanje z željo, da bodo 
tudi v prihodnje pozorni na ge
neracije, ki so prispevale svoje 
k temeljem naše socialistične do
movine.

znak, da ima mladina smisel za 
dramatiko. Za lepo prireditev smo 
hvaležni vsem igralcem in reži
serjema.

Dva dni pred revijo so do
mačini na prenovljenem odru pri
pravili lepo akademijo v počasti
tev 50-letnice ZKJ, SKOJ in sin
dikatov.

Andrej Berčič

Kulturne novice z Javora
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Vodoravno: 1. vas južno od Polja 

ob Ljubljanici, 6. ime telovadke TVD 
Partizan — Zelena jama Perišičeve, 
mladinske državne reprezentantke, 10.
strmina, 11. glavna ženska oseba 
•Finžgarjevega romana »Pod svobod
nim soncem«, 13. trd, zrnat kamen 
vulkanskega izvora, 14. športni klub 
iz Vevč, 16. začetnici slovenskega hu
morističnega pisatelja (Ata Zužama- 
ia), 17. velika in najmočnejša opica 
• z pragozdov zahodne Afrike, 19. nek
danji ruski vladar, 20. nizek moški 
pevski glas, 22. skupno ime za tri 
najvišja božanstva nordijskega baje
slovja, 23. hlev; lovska preža, 25. 
otok ob zahodni Škotski, 28. žirafi 
podobna žival v gozdovih ekvatorial
ne Afrike, ki so jo odkrili šele leta 
1891, 30, začetnici tragične junakinje 
Tolstojevega romana, 31. neprilika, te
žava, 34. začetnici sodobnega slo
venskega slikarja, 36. najmanjša krog
la pri balinanju, 37. skupno in so
časno streljanje, 40. del pristanišča, 
ob katerem pristajajo ladje, 42. 
železov oksid, 44. struja, 45. ilovica, 
46. dvom, nezaupanje, 49. kemični 
znak za element lutecij, 50. jedka 
tekočina, 53. vladarjev namestnik,
55. ime akademskega slikarja in gra
fika Kumarja, ki deluje v naši občini,
56. gorski greben na meji Dalmacije 
in Bosne. 57. izraz za letni gozdni 
posek, 58. rastlinstvo kakega pod
ročja.

Navpično: 1. poželenje, gon, 2. od
lični nemški filmski režiser (Fritz), 3. 
drugo ime italijanske reke Aniene, ki 
tvori slapove v Tivoliju, 4. žensko ime, 
5. začetnici največjega italijanskega 
opernega pevca (1873—1921), 6. lepa 
hiša z vrtom v predmestju, 7. staro
rimska boginja jeze, 8. slovenski 
zborovski skladatelj (Oskar), 9. Ime 
jugoslovanske pevke zabavne glasbe

Zubovičeve, 10. mornar, ki vodi ladjo, 
12. otok, na katerem je po Homerju 
živela čarovnica Kirka, ki je ljudi 
spreminjala v svinje, 13. bolezenski 
izrastek na hrbtu, 14. ustvarjanje z 
barvami, 15. riževo žganje, razširjeno 
v vzhodnjaških deželah, 18. tovarna 
materiala za hidroizolacijo^ gradnjo 
cest, antikorozijo in druge izolacije 
iz naše občine, 21. orodje žanjic, 23. 
dopis, sestavek, 24. prevejenka, 26. 
kemična tovarna v Podgradu, 27. ka
rakterna ameriška filmska igralka 
(Patricia), 29. začetnici slovenskega 
dramskega igralca, ki deluje kot men
tor ene naših amaterskih gledaliških 
družin, 32. kratica za »glej«, 33. ni
zek ženski pevski glas, 34. prevla
dujoč stožčast vrh v Martuljkovi sku
pini (2472 m), 35. mestna država v 
starem veku (npr. Atene), 28. mate
rial za pletenje, 39. drugo ime za 
naglasno znamenje ostrivec, 41. in
dustrijski predel naše občine, 43. 
spomladanski mesec, 46. žitna plesen, 
47. posušena pokošena trava, 48. že
latina iz morskih alg za gojenje mi
krobov, 51. vrsta rastlinskega raz
cveta, 52. ime nemške pesnice Seidel 
(tudi kratica industrije nafte in nje
nih derivatov iz Zagreba), 54. sto
letje, vek, 56. črki iz abecede, med 
katerima se nahaja črka E.

SKRIT PREGOVOR

SAKO. CELO. VEKA, ANE. MORJE, 
BRIT. VILE. SPIN, BOGART. KAKAO, 
RIBI. BILO. GRAD, LAHI, KOPJE, 
DOBA, ERVIN, POSTA, BEN.

V vsaki gornji besedi prečrtajte po 
eno črko, ostale pa berite po vrsti 
In dobili boste slovenski pregovor.

ZADRUŽNI DOM BO LEPŠI

V maju so v Dolskem začeli 
s pleskanjem zadružnega doma. 
To je bilo že nujno potrebno, ker 
so mnoga okna in vrata že na
čeli črvi.

Dela bodo končana predvidoma 
konec maja. Takrat bodo ponov
no odprli mladinski klub, ki bo 
s svojim prestrim programom, ka
terega pripravlja upravni odbor, 
nudil razvedrilo mladim ljudem 
ob njihovem prostem času.

GOSTOVANJE NARODNO-ZA- 
BAVNEGA ANSAMBLA SLAK V 
DOLSKEM

V petek 2. maja je v Dolskem 
gostoval narodno-zabavni ansam
bel Lojzeta Slaka. Dvorana v 
Dolskem Se nikoli ni sprejela to
liko gledalcev, kot prav ob tej 
priliki. Ob poldrugournem pro
gramu tega popularnega ansam
bla se je prijetno zabavalo več 
kot 250 ljudi.

Po končanem programu smo 
Lojzeta Slaka zaprosili za krajši 
pomenek:

»Občinstvo v Dolskem nas je 
izredno lepo sprejelo. Nasploh 
imajo na deželi ljudje radi glas
bo, ki jo izvaja naš ansambel. 
Gostujemo po vaseh širom po na
ši ožji domovini, pa tudi v tujini. 
Gostovali smo že v Italiji, Avstri
ji in Holandiji. V 5 letih obstoja 
našega ansambla smo izdali že 
8 plošč. Program, s katerim se 
predstavljamo občinstvu, stalno 
obnavljamo. V Dolskem si še že
limo še nastopati.-«

Naj ob koncu pripomnim še 
to, da so fantje tisti dan imeli 
že tretji nastop, pa so bili kljub 
temu dobre volje in so poskrbeli, 
da so poslušalci odšli veseli do
mov.

ZA STARO IN MLADO

Mladinski aktiv Podgrad je v 
sodelovanju z nekaterimi mla
dinskimi organizacijami naše ob
čine pripravil zanimivo glasbeno 
oddajo Za staro in mlado. Odda
ja je bila v nedeljo 11. maja v 
dvorani zadružnega doma v Zalo
gu. V pestrem programu so so
delovali mladi instrumentalisti ’ in 
pevci.

Vsekakor vredno posnemanja!

1. MAJ V DOLSKEM

26. aprila je bila v Dolskem 
proslava v počastitev občinskega 
praznika, obletnice OF, 50-letnice

KPJ in praznika dela. V pestrem 
programu so sodelovali učenci 
osnovne šole in glasbene sekcije, 
člani KUD in krajevnih družbeno
političnih organizacij. Se posebno 
so se odrezali gojenci glasbene 
sekcije, ki so se prvič predstavili 
občinstvu. Harmonikarski in tam- 
buraški orkester ter narodno
zabavni ansambel so navdušili 
številne gledalce. KUD je pripra
vilo enodejanko PUNT in prizor 
Ob tabornem ognju, učenci osnov
ne šole pa so prispevali dekla
macije in prizorček s petjem.

Na predvečer 1. maja so na 
okoliških hribih zagoreli kresovi, 
ki jih je prižgala mladina. Gla
sovi harmonik in petja so od
mevali še pozno v noč.

Naslednji, praznični dan so na 
hišah zavihrale zastave. Nekateri * * * 4 * * 7 * * * * * 13

občani so odšli na izlete, drugi 
pa so se udeležili ljudskega ra
janja v bližnjem gostišču.

REVIJA
SKUPIN

GLEDALIŠKIH

V mesecu aprilu in maju je 
bilo v Dolskem več predstav gle
daliških skupin. Gledališka sku
pina iz slap je uprizorila kome
dijo Dobrodošla miss Agata, gle
dališka skupina iz Zaloga pa Mi
kelnov satirični kabaret 2X2 = 5. 
Igralci iz Zaloga so se predstavili 
še z igro Soproga. KUD Dolsko 
je gostovalo v Javoru, kjer je za 
revijo uprizorilo Roksandičevo 
komedijo Babilonski stolp. Za 
osnovno šolo Polje pa so 10. 
maja igrali Frankove Jezusove 
apostole. Sašo Novak

Okrasimo naša stanovanja
Delavski svet stanovanjskega podjetja Bežigrad-Mo- 

ste razpisuje nagradno tekmovanje za najlepšo in naj
bolj skladno okrasitev oken in balkonov stanovanjskih 
hiš v družbenem upravljanju.

V tekmovanju lahko sodelujejo vsi stanovalci v 
zgradbah, ki jih upravlja stanovanjsko podjetje Beži- 
grad-Moste, in hišni sveti v teh stavbah. Za nagrado 
pridejo v poštev hiše, katerih zunanjost je estetsko ure
jena skozi vse leto. Hišne svete in stanovalce prosimo, 
da pošljejo svoje prijave tajništvu podjetja Ljubljana, 
Topniška 58 do 30. maja 1969. Strokovna komisija, se
stavljena iz zastopnikov stanovanjskega podjetja in tu
rističnih društev Bežigrad in Most, bo ob sodelovanju 
vrtnarskega strokovnjaka in zastopnika stanovanjske 
hiše opravila ogled oken in balkonov pri vseh prijav- 
Ijencih med 1. in 15. junijem 1969.

Delavski svet podjetja je namenil stanovalcem, ki 
bodo imeli najlepše balkone oziroma okna, 3 nagrade:

1. nagrada 600,00 din
2. nagrada 400,00 din
3. nagrada 300,00 din

Nagrajence bomo o odločitvi komisije obvestili prek 
Zbora občanov in Naše skupnosti.

Opozarjamo hišne svete in stanovalce, da bi pri ure
jevanju oken in balkonov upoštevajo vse varnostne 
ukrepe. Posode s cvetjem morajo biti varno pritrjene, 
da ne bi zaradi vetra ali kakega drugega vzroka padle 
na mimoidoče osebe ali da ne bi poškodovale fasade.

Priporočamo hišnim svetom in stanovalcem, naj pri 
tekmovanju ravnajo tako, da bo celotna stavba učin
kovala estetsko dovršeno in usklajeno.

STANOVANJSKO PODJETJE 
Bežigrad-Moste 
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me s up© r e id
3. JASTREB IZ CASTILLI- 
Spanskl barvni pustolovski

Kino TRIGLAV

1. - 
JE - 
film;

4. - 6. RAJ NA HAVAJSKI
NAČIN — premiera ameriškega 
barvnega glasb, filma;

7. - 9. RAZBELJENI REVOLVER
- ameriška barvna kavbojka;

10. - 12. MALEZIJSKI PIRATI
— italijanski barvni pus. film;

13. - 15. TARZAN, KRALJ

ameriški postolov-

Pionirji v počastitev XIV. divizije

OST
• LASI UD 3ZOL LOU8L1ANA AAOSTV ec*.*

Ureja uredniški odbor, glavni 
>n odgovorni urednik Bogdan 
Sturm. Naslov: Uredništvo in 
uprava NSK, Ljublj. Ob Ljub
ljanici 42/II. Telefon 315-980 
Tek. rač. pri NB Ljubljana, ob
činska konferenca SZDL Ljub
ljana Moste-Polje. Naša skup
nost 501-8-205/1. Celoletna na
ročnina 3,60 N din, polletna 1,80 
N dinarjev, posamezna številka 
0.30 N dinarjev. Tisk »Kočev
ski tisk-«, Kočevje. Klišeji CZP 
Ljudska pravica, Ljubljana. 
Poštnina plačana v gotovini.

Rokopisov ne vračamo.

V soboto, po šolski proslavi 50. 
obletnice KPJ v Titovem domu, 
me je Boris poklical, naj grem 
z njim k tovarišici Hribarjevi. 
Tam naj bi dobila obvestilo o 
odhodu v Velenje. Dobila sva 
listek, na katerem je pisalo, da 
gremo Iz Ljubljane Izpred so
dišča ob 7. url zjutraj.

V nedeljo sem že navsezgodaj, 
oblečen in pripravljen, čakal sa
mo še očeta, ki me je peljal do 
tromostovja. Pred Prešernovim 
spomenikom smo se zbrali. Izpred 
sodišča smo šli mimo Bežigrada 
proti Velenju.

Tovariš, ki nas Je vodil, nam 
je povedal, da je pripravilo ta 
Izlet društvo prijateljev mladine. 
Videli smo veliko avtobusov, ki 
so tudi hiteli v Velenje. Ze v 
bližini Velenja smo zagledali grad,

ki se je dvigal visoko pred na
mi. In že smo se ustavili In iz
stopili.

Sil smo proU mestu proslave. 
Ves trg Je bil napolnjen, čeprav 
je manjkala še polna ura do pri
četka proslave. Ploskanje In vz
kliki so spremljali prihod tova
riša Tita k proslavi In na govor
niški oder, od koder nam je go
voril. Poslušali smo še nekaj re
citacij, zatem pa je bila proslava 
zaključena.

Odšli smo h kosilu. Nato nas 
je nekaj odšlo na grad, kjer Je 
bila razstava rudarskega orodja.

Z avtobusom smo se spet vrnili 
proti Ljubljani. Med potjo smo se 
ustavili še na Vranskem.

Marko Petelin 
C. b osn. šole 
Vido Pregare

DŽUNGLE - 
skl film;

16. - 18. OBRAČUN NA INDIJ
SKEM OCEANU - francoski barv
ni pustolovski film;

19. - 21. LE DVAKRAT ZIVIS
- angleški barvni film pustolov
ščin Jamesa Bonda;

22. - 24. TRI NA KAVČU - 
ameriška barvna komedija;

25. - 27. POSTNA KOČIJA - 
ameriški klasični western Johna 
Forda;

28. - 30. TAJNI AGENT FLINT
- ameriški barvni vohunski film.

Kino VEVČE
31. V. - 1. VI. SEDEM REVOL

VERJEV ZA MacGREGORJEVE — 
italijansko-španska barvna kav
bojka;

4. - 6. FANTASTIČNO POTO
VANJE — ameriški barvni fanta
stični film;

7. - 8. RAJ NA HAVAJSKI NA
ČIN — ameriški barvni glasbeni
film;

11. - 12. JASTREB IZ CASTIL-
LUE — španski barvni pustolovski
film;

13. - 15. MALEZIJSKI PIRATI
- italijanski barvni pustolovski 
film;

18. - 19. RAZBELJENI REVOL
VER — ameriška barvna kavbojka;

20. - 22. TARZAN KRALJ
DŽUNGLE — ameriški barvni pu
stolovski film;

j © m ■ j
25. - 26. OBRAČUN NA INDIJ

SKEM OCEANU — francoski barv
ni pustolovski film;

2. - 29. LE DVAKRAT ZIVIS - 
angleški barvni film pustolovščin 
Jamesa Bonda.

Kino ZALOG

31. V. - 1. VI. FANTASTIČNO 
POTOVANJE — ameriški barvni 
fantastični film;

7. - 8. JASTREB IZ CASTIL- 
LUE — španski barvni pustolovski 
film;

14. - 15. RAZBELJENI REVOL
VER — ameriška barvna kav
bojka;

21. - 22. OBRAČUN NA INDIJ
SKEM OCEANU — francoski bar
vni pustolovski film;

28. - 29. PRESTRELJENI DO
LAR — italijanska barvna kav
bojka' cs.

Kino Zadobrova

31. V. - 1. VI. RAJ NA HAVAJ
SKI NAČIN — ameriški barvni 
glasbeni film;

7. - 8. MALEZIJSKI PIRATI - 
italijanski barvni pusto, film;

14. - 15. OBRAČUN NA INDIJ
SKEM OCEANU — francoski bar
vni pustolovski film;

21. - 22. PRESTRELJENI DO
LAR — italijanska barvna cs kav
bojka;

28. - 29. SOLEDAD - francoski 
barvni film.
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Občinsko prvenstvo v atletikiIvlesec mladosti
Za mesec maj je že kar obveljala oznaka: mesec mladosti. Ves 

maj je prežet z raznimi prireditvami: kurirčkovo pošto, pevskimi 
nastopi, šahovskimi tekmovanji, pohodom Po poteh partizanske 
Ljubljane, z obiskom na Jančah, sprejemi v mladinsko organiza
cijo, gasilskimi modelarskimi tek movanji in kaj vem, s čim še vse 
— a največ je med temi športnih tekmovanj.

Solarji-športniki naše občine so 
med najboljšimi v Sloveniji, sa; 
je kar nekaj naslovov šolskih re
publiških prvakov v vitrinah na
ših šol (predvsem v rokometu ir 
v gimnasti). Tako se skoz ves 
mesec maj še s podvojenim pro
gramom vrstijo športna tekmova
nja (ki se sicer odvijajo prek vse-

mSgBjFČSr? • «>;. • f ■

ga šolskega leta), in sicer za ob
činsko, mestno in republiško pr
venstvo.

Toda glavna prireditev vseh 
šolarjev naše občine je naša ob
činska proslava dneva mladosti 
25. maja. To pot je bila v soboto 
24. maja, in sicer v športnem par
ku na Kodeljevem. Ves teden je 
nagajalo slabo vreme in delalo 
sive lase prof. Vandi Bedenk in 
Herbertu Jegliču, ki sta skupno 7 
drugimi učitelji telesne vzgoje v 
občini pripravljala to prireditev. 
Vendar se je tudi to pot vreme 
zadnji čas premislilo in se le 
usmililo mladih. Se vsako leto 
smo bili v strahu, ali nam ne bo 
vreme vsega pokvarilo. Tako je 
bilo tudi letos, a kot vsako leto, 
se je tudi letos vse dobro kon
čalo.

Sam množični nastop je poka
zal, da so učitelji telesne vzgoje 
in razredni učitelji res marljivo 
delali skoraj 2 meseca, da so ta
ko lepo pripravili prav vse na
stopajoče. Tako je v lepi sliki 
nastopilo 420 otrok 1. in 2. raz
redov, ki so nastopili z igricami 
v krogu. Pogled na stadion, kjer 
se je na zeleni površini igralo 
420 otrok, vsi v živopisanih ob- 
lekcah, je bil res čudovit. Sko
da, da ni bilo več gledalcev, pred
vsem staršev, ker je bila prire
ditev dopoldne, 180 učencev in 
učenk je nato nastopilo v zabav
nih štafetah, kjer so fantje tek
movali s klobuki, dekleta pa so 
bila perice. 4. razredi so tekmo
vali v premagovanju ovir, in si
cer tako, da je morala vsa ekipa 
hkrati premagovati vse ovire. Ta
kemu tekmovanju se pravi poli
gon in uspešno so opravili to 
nalogo.

Višji razredi so se spoprijeli v 
pravih športnih panogah: 5. raz
redi so tekmovali v igri med dve
ma ognjema, 5. in 6. razredi so 
postavili skupne ekipe za orien
tacijski pohod prek Golovca, 6. 
in 7. razredi so igrali rokomet, 
6. 7. in 8. mali nogomet in 8. 
rapredi še košarko. Tako so bile

zastopane malodane vse športne 
panoge in nastopilo je reč kot 
50 % šolarjev osnovnih šol Vi
de Pregare, Ketteja in Murna, So
stro, Jože Moškrič in Hrušica.

Člani atletskega kluba Slo
van so pod vodstvom trener
ja prof. Toma Koprivnjaka z 
izredno požrtvovalnostjo pri
pravili vse atletske naprave v 
športnem parku Slovan za 
srednješolsko prvenstvo Lju
bljane v atletiki, ki je bilo
15. maja, in za pionirsko pr
venstvo meščanskih občin, ki 
je bilo 17. maja.

Konec maja je bilo ‘zaključeno 
8. (po vrsti) občinsko prvenstvo 
osnovnih šol v atletiki. Osmi pr
vak je osnovna šola Polje, ki je 
zamenjala lanskoletne zmagovalce 
Kette-Murn. Spomladanski del te
kmovanja je bil zelo izenačen, žal 
pa sta ga motila dež in hladno 
vreme, ki sta preprečila, da bi 
bili doseženi dobri rezultati. Re
čemo lahko, da so letos morda 
še boljši tekmovalci kot druga 
leta, da še nikoli doslej ni bilo 
toliko izenačenih odličnih tekmo, 
valcev, toda izostali so dobri re
zultati. Skupni seštevek točk je 
mnogo slabši kot zadnji 2 leti in 
gre predvsem na račun zelo hlad
nega vremna.

Kakorkoli že, prvo mesto je bi
lo oddano v hudem boju med šo
lami Polje, Vide Pregare in Ket
teja in Murna, pri čemer je šola 
Polje le za 9 točk prehitela tek
movalce s šole Vide Pregare. 
Najboljši rezultati tekmovanja sta 
postavila Biserka Klasič v teku 
na 400 m s časom 46,2 sek. (slab
še kot jesni) in Jože Henigman 
v skoku v višino s 153 cm. Se 
posebno presenečenje tekmovanja 
je bila osnovana šola Sostro, ki je 
nastopila z doslej najboljšo svojo 
ekipo in dosegla zelo lepo šte
vilo točk.

V skupni uvrstitvi - po jesen
skem in pomladanskem delu * — 
je prvo mesto zasedla šola Polje, 
druga je šola Ketteja in Murna, 
nato slede Vida Pregare, Jože 
Moškrič in Sostro.

Rezultati:
PIONIRJI:
tek 60 m: 1. Poljanec (Polje)

7,7 sek; 2. Daič (KM) 7,8, 3. Hei- 
singer (P) 7,9; tek 400 m: 1. Doli
nar (VP) 1.01,4; 2. Marolt (P)
1.03,8; 3. Ružič (VP) 1.04,0; skok 
v višino: 1. Henigman (JM) 153 
cm; 2. Bročič (VP) 145; 3. Lenar
čič (JM) 140 cm; skok v daljino:
1. Erent (KM) 4,67 m; 2. Delo (VP)
4.54; 3. Krebel (P) 4,52; met kro
gle: 1. Dobovšek (VP) 12,69 m:
2. Miklavčič (VP) 11,88; 3. Ercog
(KM) 11,11; štafeta 4X60 m: 1.
Polje 30,4; 2. Kette-Murn 31.2; 3. 
J. Moškrič 31,9. Ekipno 1. osn. 
šola Vide Pregare 526 točk; 2. 
os. šola Polje 518, 3. os. šola Ke- 
te-Murn 495, 4. osn. šola Jože
Moškrič 414, 5. os. šola Sostro
241.

PIONIRKE:
tek 60 m: 1. Ambrož (P) 8,6 sek.; 

2. Mikluž (VP) 8,7; 3. Močilnikar 
(P) 8,9; tek 300 m: 1. Klasič (KM)

Na omenjenih prvenstvih so 
vsi člani AK Slovan aktivno 
sodelovali kot sodniki, časo- 
merilci, zapisnikarji in tako 
pripomogli, da je vse poteka
lo tako, kot se takim tekmo
vanjem spodobi.

Milenko Roš

Smartinska blok J-5

46.2 sek.; 2. Klemen (P) 47,0; 3. 
Trtnik (VP) 48,7; skok v višino: 
1. Kovačič (KM) 130 cm; 2. Pečar 
(KM) 125; 3. Urbančič (P) 125;
skok v daljino: 1. Klaus (P) 4,15 
m; 2. Štern (JM) 4,01; 3. Rogale 
(KM) 3.87; met krogle: 1. Kosec 
(VP) 9,70; 2. Režek (KM) 9,41; 3. 
Podrepšek (VP) 8,86 m; štafeta 
4 x 60 m: 1. os. šola Kette-Murn 
35,1; 2. os. šola Polje 35.2; 3. os. 
šola Vide Pregare 35,5.

Ekipno: 1. Osnovna šola Polje 
583 točk, 2. osn. šola Kette-Murn 
570, 3. osn. šola Vide Pregare
566, 4. osn. šola Sostro 433, 5. os. 
šola Jože Moškrič 404.

VIDA PREGARO IN KETTE- 
MURN sta imeni zmagovalnih 
šol v rokometu

Končana je liga šolskih ekip 
naše občine v rokometu za šolsko 
leto 1968/69. Solarji so tekmovali 
10 soboto jeseni in spomladi ter 
tako končno dobili svoje prvake. 
Pri fantih so letos premočno 
prvi pionirji s šole Vide Pregare, 
ki so brez poraza, medtem ko so 
vse druge ekipe bolj izenačene.

Na tekmovanju za pokal na
rodnega heroja Zvonka Runka v 
gimnastiki je poslal TVD Parti
zan Zelena jama dve ekipi pio
nirk. Zasedli sta prvo in drugo 
mesto. Pokal je prejel TVD Par
tizan Zelena Jama v trajno last, 
saj ga Je osvojil že tretjič za
pored. Tudi posamezno so osvo
jili vsa prva mesta: 1. Joža Mil
ler 37,5, 2. Neva Železnikar 37,2 in
3. Janja Cetrič 35,8.

TVD Partizan Zelena jama je 
imel prijateljski dvoboj pionirk 
višjega razreda z vrsto Partizana 
Jesenice na Jesenicah. Dvoboj je 
končal v svojo korist. To tekmo 
so imele pionirke v sklopu pri
prav na republiško prvenstvo, 
kamor so se Že predhodno uvrsti-

kot kaže lestvica. Pri pionirkah 
je bilo prvo mesto od vsega za
četka oddano učenkam šole Ket
te-Murn. Res so ga končno tudi 
osvojile, a po porazu s šolo Po
lje, ki je nabrala enako število 
točk, vendar ima slabšo razliko 
v golih. Pri dekletih druge 3 eki
pe zaostajajo za prvima dvema.

PIONIRJI:
Vida Pregare 
Polje
J. Moškrič 
Kette-Murn 
Sostro

PIONIRKE:
Kette-Murn 8
Polje 8
V. Pregare 8
Sostro 8
J. Moškrič 8

Strelci:
Pionirji: 1. Ružič (VP) 43 golov, 

2. Dekleva (JM) 38, 3. Potočnik 
(P) 34.

Pionirke: 1. Klasič (KM) 32 go
lov; 2. Ambrož (P) 20, 3. Štrus 
(KM) 17.

le. Posamezno 1. Joža Miller 37,2. 
2. Nataša Mozetič 26,7 in 3. Mate
ja Brglez 36,3.

Na republiško prvenstvo za 
mladinke — prvi razred — je TVD 
Partizan Zelena jama poslal dve 
ekipi, ki sta zasedli prvo in Če
trto mesto. Najboljše so bile 
Perišičeva, Labovičeva in Miller
jeva, ki so zasedle prva tri me
sta. Končnik je bila peta, Jur- 
Jec šesta, Joža Miller deveta, Že
leznikar enajsta in Ostojič štiri
najsta. Razveseljivo je, da sta se 
na državno prvenstvo uvrstile tu
di Joža Miller in Železnikar, ki 
sta letos še pionirki, saj sta na 
republiškem prvenstvu dosegli 
dovolj odstotkov.

A. M.
Telovadke Zelene jame (pionirke) s svojim trenerjem Lojze
tom Mavričem

ŠPORTNA VEST
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Pionirke 4. razredov tekmujejo na poligonu

-

Prvi skok v višino bo kol kaže uspel. Morda bo prav tale deček 
nekoč postal državni reprezentant

Kratke iz športa

8 8 0 0 106 : 39 16
8413 75 : 86 9
8 4 0 4 86 : 72 8
8 3 1 4 72 : 92 7
8 0 0 8 50 : 99 0

7 0 1 90 : 17 14
7 0 1 73 : 22 14
4 0 4 24 : 37 8
2 0 6 32 : 46 4
008 1 : 95 0


